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“İslam düşmanlığıyla 
mücadele konusunda 
küresel bir dayanışma 
tesis etmeye çalışıyoruz”

«Мы пытаемся 
установить глобальную 
солидарность в борьбе 
с исламофобией»

Cumhurbaşkanı Erdoğan, İslam 
İşbirliği Teşkilatı 12. Enformasyon 
Bakanları Konferansı’nda yaptığı 
konuşmada, “Türkiye olarak, 
İslam düşmanlığıyla mücadeleye 
büyük önem veriyor, bu konuda 
küresel bir dayanışma tesis etmeye 
çalışıyoruz” dedi.

В своем выступлении на 12-й 
конференции министров 
информации Организации 
исламского сотрудничества президент 
Эрдоган сказал: «Как Турция, мы 
придаем большое значение борьбе с 
исламофобией и пытаемся установить 
глобальную солидарность в этом 
отношении».

 TARİHTE BUGÜN
“Z kuşağı çocuk yetiştirmek” 

kitabı okuyucularıyla buluştu
Eğitimci ve Yazar AslıhanDuran Akça’nın ve 
Eğitimci-Yazar Emel Seri’nin kaleme aldığı “Z 
kuşağı çocuk yetiş-tirmek” kitabı büyük bir ilgi 
ile okuyucula-rıyla buluşarak raflardaki yerini 
aldı.  

Книга «Z kuşağı çocuk yetiştirmek» 
презентована читателям

Книга педагога и писателя Аслыхан Дуран Акчи 
и педагога Эмель Сери «Z kuşağı çocuk 
yetiştirmek» («Воспитание ребенка поколения Z») 
вызвала большой интерес у читатетей и заняла 
свое место на полках.

Macron’un açıklamaları Fransa’nın nükleer caydırıcılığı ve 
"Ukrayna  dostluğu"nu tartışmaya açtı
Fransa Cumhurbaşkanı Emmanuel Macron'un, Rusya'nın olası nükleer 
saldırı gerçekleştirmesi durumunda Paris'in nükleer bir karşılık 
vermeyeceği açıklamaları, ülkesinin Ukrayna'ya yönelik var olduğu ileri 
sürülen dostluğu"nun" tartışılmasına yol açtı.

Заявления Макрона открыли 
дискуссию о ядерном 
сдерживании Франции и «дружбе с 
Украиной» Заявления президента 
Франции Эммануэля Макрона о 
том, что Париж не ответит 
ядерным оружием в 

случае возможной ядерной атаки России, вызвали обсуждение 
якобы «дружбы» его страны с Украиной. S ayfa 5/5

ABD Dışişleri Müsteşar Yardımcısı Erika Olson Türkiye-ABD 
ilişkilerini değerlendirdi
ABD Dışişleri Bakanlığı Avrupa ve Avrasya işlerinden sorumlu Müsteşar 
Yardımcısı Erika Olson, ABD'nin Güney Kıbrıs Rum Yönetimi'ne yönelik silah 
ambargosunu kaldırmasının Ada'da çözüme ilişkin pozisyonunda bir değişiklik 
anlamına gelmediğini savundu.

Заместитель помощника 
госсекретаря США Эрика Олсон 
оценила турецко-американские 
отношения
Эрика Олсон, помощник 
заместителя госсекретаря США по 
делам Европы и Евразии, заявила, 
что снятие США эмбарго на 
поставку оружия в отношении 

администрации киприотов-греков не означает изменения их позиции в 
отношении решения по острову.  Sayfa 10/11

Türkiye ve Katar 8 yılda  30 zirveyle 80'i aşkın anlaşmaya imza attı
Türkiye ve Katar, Yüksek Stratejik Komitesinin kurulduğu 2014 yılından 
beri gerçekleştirdiği 30 zirveyle birçok alanı kapsayan 80'i aşkın anlaşmaya 
imza attı.     Sayfa 6/ 7

Турция и Катар подписали более 
80 соглашений на 30 
саммитах за 8 лет
Турция и Катар подписали более 80 
соглашений, охватывающих многие 
области, и провели 30 встреч на высшем 
уровне с момента создания Высшего 
стратегического комитета в 2014 году.

Cengiz Aytmatov Parkı Çankaya'da Açıldı
 Kırgızistan Ankara Büyükelçiliği ve Çankaya Belediyesi tarafından ortaklaşa 
yapılan büst ve Çankaya Ehlibeyt Mahallesi’ndeki Cengiz Aytmatov Parkı hizmete 
açıldı. Ankara'da büyük yazar, diplomat ve düşünür Cengiz Aytmatov parkının ve 
yazarın büstünün açılış töreni düzenlendi. Park alanına Cengiz Aytmatov'un "İnsan 
için en zor olan şey her gün insan kalmaktır" alıntısıyla yazarın büstü yerleştirildi.

В Чанкая открылся парк Чингиза 
Айтматова
Сданы в эксплуатацию бюст, изготовленный 
совместно Посольством Кыргызстана в 
Анкаре и муниципалитетом Чанкая, и парк 
имени Чингиза Айтматова в микрорайоне 
Чанкая Эхлибейт. В Анкаре состоялось 
открытие парка великого писателя, 
дипломата и мыслителя Чингиза Айтматова и 
бюста писателю. В парковой зоне установлен 
бюст автора с цитатой Чингиза Айтматова 
«Самое трудное для человека — каждый день 
оставаться человеком».                     Sayfa 22/ 23

TBMM Başkanı Şentop, Hırvatistan'a ziyareti gerçekleşti

Спикер парламента Шентоп посетил Хорватию с визитом
Спикер Великого национального собрания Турции Мустафа Шентоп и 
сопровождающая его парламентская делегация прибыли в Загреб, столицу 
Хорватии, для участия в Первом парламентском саммите Крымской платформы.

TBMM Başkanı Mustafa Şentop ve beraberindeki parlamento heyeti, Kırım Platformu 
Birinci Parlamenter Zirvesi'ne katılmak üzere Hırvatistan'ın başkenti Zagreb'e geldi

Sayfa 18/ 19
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“İslam düşmanlığıyla mücadele konusunda küresel bir dayanışma 
tesis etmeye çalışıyoruz”
Cumhurbaşkanı Erdoğan, İslam İşbirliği Teşkilatı 12. Enformasyon Bakanları Konferansı’nda 
yaptığı konuşmada, “Türkiye olarak, İslam düşmanlığıyla mücadeleye büyük önem veriyor, bu 
konuda küresel bir dayanışma tesis etmeye çalışıyoruz” dedi.

Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan, 
İstanbul Mecidiye Kasrı’nda düzenlenen İslam 
İşbirliği Teşkilatı (İİT) 12. Enformasyon 
Bakanları Konferansı’na katılarak bir 
konuşma yaptı.
Katılımcıları ve İslam dünyasını selamlayan 
Cumhurbaşkanı Erdoğan, 12. Enformasyon 
Bakanları Konferansı’nın katılımcılarını 
Türkiye’de ağırlamaktan büyük bir 
memnuniyet duyduğunu söyledi.
Konferansın, başta İslam ümmeti olmak üzere 
tüm insanlık için hayırlara vesile olmasını 
Allah’tan niyaz eden Cumhurbaşkanı 
Erdoğan, “Rabb’im birliğimizi, beraberliğimizi 
ve muhabbetimizi daim eylesin. Bu yılki 
konferansın ana temasını ‘Hakikat ötesi çağda 
dezenformasyon ve İslamofobi ile mücadele’ 
teşkil ediyor. Müslümanların yanında tüm 
insanları da etkileyen bu iki temel sorunun 
gündeme alınmasını son derece isabetli 
buluyorum. Değerli fikirleriyle konferansa 
katkı sunan, içeriğini zenginleştiren, bizlerin 
yolunu ve ufkunu aydınlatan tüm 
kardeşlerime teşekkür ediyorum” ifadelerini 
kullandı.
Hucurat Suresi’nin 6. ayetinde “Ey iman 
edenler, eğer fasık bir kimse size bir haber 
getirirse doğru olup olmadığını araştırın, 
yoksa bir topluma cahilce kötülük edersiniz de 
sonra yaptığınız şeye pişman olursunuz” 
ifadelerinin yer aldığını hatırlatan 
Cumhurbaşkanı Erdoğan, “Evet görüldüğü 
üzere inancımız sadece habere değil, haberin 
kaynağına, kimden geldiğine ve hangi amaçla 
getirildiğine de dikkat etmemiz gerektiğini 
emrediyor” değerlendirmesini yaptı.
“SAHTE VE ÇARPITILMIŞ HABERLER 
SEBEBİYLE DÜNYADA MİLYONLARCA 
İNSAN MAĞDURİYET YAŞAMAKTADIR”
Cumhurbaşkanı Erdoğan, herhangi bir 
konuda karar almadan veya harekete 
geçmeden önce haberi taşıyanın, yazanın ve 
konuşanın iyi araştırılmasının tavsiye 
edildiğine dikkati çekti.
Yaşadığımız dönemi “iletişim çağı” olarak 
tanımlayan ve bu çağda bu ilahi tavsiyelerin 
ne kadar hayati öneme haiz olduğunu 
herkesin bizzat tecrübe ettiğini anlatan 
Cumhurbaşkanı Erdoğan, şöyle konuştu: 
“İletişim teknolojilerinin yaygınlaşmasıyla 
birlikte bilgiye, habere ulaşmak kolaylaşırken, 
insanların hakikatle bağı ise giderek zayıflıyor. 
Haber kaynaklarının çeşitlenmesi, medyanın, 
özellikle sosyal medyanın günlük hayatımızda 
daha fazla yer edinmeye başlaması, pek çok 
avantaj yanında beraberinde hayati riskleri de 
getirmektedir. 

Bilgi kirliliği ve dezenformasyon, bu tehditlerden 
en fazla öne çıkanlardır. Maalesef bugün yalan, 
sahte ve çarpıtılmış haberler sebebiyle dünyada 
milyonlarca insan mağduriyet yaşamaktadır. 
Hiçbir sınırın, ahlakın, etik değerin, 
otokontrolün olmadığı bu mecralar bir iletişim 
aracı olmaktan ziyade, insanları düşmanlaştıran, 
kutuplaşmayı artıran, nefret ateşini körükleyen 
birer operasyon aygıtına dönüşmüştür.”
Konuşmasında dijital teröre vurgu yapan 
Cumhurbaşkanı Erdoğan, “Dijital terör sadece 
demokrasiye, toplumsal barışa değil, onlarla 
birlikte ülkelerin millî güvenliklerine açık tehdit 
oluşturmaktadır” ifadesini kullandı.
“AHLAKSIZ SUÇLAMALARA MARUZ 
BIRAKILIYORUZ”
Dezenformasyonun, hibrit savaş kapsamında sık 
başvurulan araçlardan biri hâline geldiğini 
belirten Cumhurbaşkanı Erdoğan, “Türkiye 
olarak bu gerçekle siyasetten diplomasiye, kamu 
düzeninden toplumsal olaylara kadar pek çok 
alanda sıkça karşılaşıyoruz. Dünyada yalan, 
üretilmiş ve maksatlı haberlere en çok maruz 
kalan ülkelerin başında Türkiye geliyor. Bunu 
uluslararası kurumların yaptığı araştırmalar da 
ortaya koyuyor” diye konuştu.
Cumhurbaşkanı Erdoğan, FETÖ’den bölücü 
terör örgütüne, marjinal yapılardan çeşitli 
uluslararası medya kuruluşlarına kadar çok geniş 
bir yelpazede ülkenin karşıt odakların hedefi 
durumunda olduğuna işaret ederek şunları 
söyledi: “Bilhassa terör örgütlerine karşı 
yürüttüğümüz haklı mücadele, tamamı yalan, 
tamamı hezeyan dolu haberlerle yıpratılmaya 
çalışılıyor. DEAŞ’a karşı göğüs göğüse sahada 
mücadele edip zafer kazanan tek ülke olmamıza 
rağmen aksi yönde ahlaksız suçlamalara maruz 
bırakılıyoruz. Dün bize iftira atanların aynı 
dönemde DEAŞ ile iş tuttuğu, ticaret yaptığı, 
teröristlere milyonlarca avro para aktardığı 
bugün delilleriyle, mahkeme kararlarıyla tek tek 
ortaya konuluyor. Şahsen kendim Lafarge 
denilen Fransız çimento devinin Suriye’nin 
kuzeyinde terör örgütlerine nasıl destek 
verdiğini, nasıl yardımcı olduğunu, onlara 
tüneller açmak suretiyle oralarda nasıl 
mikserlerle betonlar döktürdüğünü anlattığımda, 
bunu Fransızlar anlamıyordu. Fransa’nın başkanı 
Sayın Macron’a da ben bunları anlattım. Ama 
buyur bak şimdi Fransa Parlamentosunda 
Macron’a Lafarge’nin hesabını sordular. Şu anda 
Lafarge, Fransa’nın gündemindeki en önemli 
konulardan biri hâline geldi. Çünkü yalancının 
mumu yatsıya kadar yanar ve bu yalan tutmadı. 
Evet, Lafarge, teröre destek veren en önemli 
kurumlardan bir tanesi olarak artık her şeyiyle 
açığa çıktı.”

On binlerce masum sivilin ve Müslüman’ın kanını 
döken bu vahşi DEAŞ örgütünün kimler 
tarafından desteklendiğinin bu tür örneklerle çok 
daha net bir şekilde anlaşıldığını dile getiren 
Cumhurbaşkanı Erdoğan, “Aynı riyakar tavrın 
PKK, PYD ve FETÖ terör örgütlerine yönelik 
tutumlarda da sergilendiğini biliyoruz. Ellerindeki 
masum kanlarına rağmen bu örgütler 
destekleniyor, korunuyor, himaye buluyor. 
Ağızlarını her açtıklarında bize özgürlükten, 
demokrasiden ve insan haklarından bahsedenler, 
akla ziyan bahanelerin arkasına saklanarak bu 
örgütlere sahip çıkmayı sürdürüyor” ifadelerini 
kullandı.
Cumhurbaşkanı Erdoğan, yalan haber ve terör 
örgütlerine verilen destek madalyonun bir yüzünü 
oluştururken, diğer yüzünde İslam düşmanlığı ve 
yabancı karşıtlığının olduğunu belirterek, 
Müslümanlara yönelik ırkçı saldırılar ve nefret 
söylemlerinin pek çok yerde artış gösterdiğini dile 
getirdi.
“MEDYA ORGANLARI, TOPLUMUN BİR 
KESİMİNİ KARALAMAYA YÖNELİK 
İFTİRALARDAN UZAK DURMALIDIR”
Cumhurbaşkanı Erdoğan, sözlerine şöyle devam 
etti: “Müslümanların hareket alanları, faşizan 
düzenlemelerle, antidemokratik mevzuat 
çalışmalarıyla daraltılmakta, ibadet hürriyetleri 
kısıtlanmaktadır. Başörtüsüne, sakala, cübbeye, 
tesettüre müdahaleler normalleştirilmeye 
çalışılmaktadır. Parlamentolar ve hükümetler eliyle 
yürütülen bu tür süreçlerin gayesi, İslam 
karşıtlığını kurumsal hâle getirmektir. Bu vahim 
tablo, İslam karşıtlığı maksadıyla yapılan medya 
müdahalelerine karşı ortak hareket etmemizi 
zaruri kılıyor. Medya organları da aynı mesuliyet 
duygusuyla hareket etmeli, toplumun bir kesimini 
karalamaya yönelik iftiralardan uzak durmalıdır.”
Türkiye olarak İslam düşmanlığıyla mücadeleye 
büyük önem verdiklerini, bu konuda küresel bir 
dayanışma tesis etmeye çalıştıklarını ifade eden 
Cumhurbaşkanı Erdoğan, teşkilatın zirve dönem 
başkanlığını yürüttükleri dönemde yaptıkları davet 
ve 74. Birleşmiş Milletler (BM) Genel Kuruluna 
hitabındaki çağrı temelinde önemli bir adım 
attıklarını, BM Genel Kurulunun 1
5 Mart tarihini “Uluslararası İslam Karşıtlığıyla 
Mücadele Günü” olarak kabul ettiğini söyledi.
“HER CEPHEDE İŞ BİRLİĞİMİZİ 
ARTIRMADAN İSLAM DÜNYASINI HEDEF 
ALAN SALDIRILARIN ÜSTESİNDEN 
GELEMEYİZ”
Bu duyarlılığın hep birlikte çok daha ileri seviyeye 
taşınması gerektiğini dile getiren Cumhurbaşkanı 
Erdoğan, “Aynı şekilde teşkilatımızın kuruluş 
sebebi olan Filistin davasını da daha güçlü şekilde 
savunmamız şarttır. 

Filistinli kardeşlerimizin kendi 
topraklarında yaşadığı işgali ve hak 
mahrumiyetini tüm dünyaya daha iyi 
anlatmalıyız. Suriye halkının içinde 
bulunduğu çatışma, insani kriz ve terör 
sarmalından kurtulması için siyasi çözüm 
çabalarına daha etkin destek vermeliyiz. 
Filistin’den Keşmir’e, Kıbrıs’tan Batı 
Trakya’ya kadar her cephede iş birliğimizi 
artırmadan İslam dünyasını hedef alan 
saldırıların üstesinden gelemeyiz. Bu 
doğrultuda teşkilatımızın medya alanındaki 
girişimlerine destekleriniz son derece 
mühimdir” dedi.
Cumhurbaşkanı Erdoğan, İstanbul’da ev 
sahipliğini yaptıkları, 2016 yılındaki 13. 
İslam Zirvesi’nde yazılı ve görsel medyanın 
İslam’ın doğru şekilde anlatılması ve 
bilginin yayılması hususundaki önemini 
vurguladıklarını anımsatarak, bu toplantıda 
üye ülkelerde medya altyapılarının 
geliştirilmesi ve medya kuruluşları 
arasındaki iş birliğinin artırılması 
çağrısında bulunduklarını ifade etti.
“MEDYA FORUMU’NUN BİR AN ÖNCE 
FAAL HÂLE GETİRİLMESİ YERİNDE 
OLACAKTIR”
İstanbul Zirvesi’nde kabul ettikleri 2025 10 
Yıllık Eylem Programı kapsamında medya, 
sosyal medya ve kamu diplomasisi 
alanlarında bazı hedefler belirlediklerini 
belirten Cumhurbaşkanı Erdoğan, şunları 
kaydetti: “Üzülerek belirtmek isterim ki 
henüz bu hedeflere ulaşamadığımızı 
görüyoruz. Medya iş birliğinin 
derinleştirilmesi için İstanbul merkezli 
faaliyet gösterecek Medya Forumu’nun bir 
an önce faal hâle getirilmesi yerinde 
olacaktır. Bu vesileyle hepinizi Medya 
Forumu’na katılmaya davet ediyorum. 
Ayrıca Haber Ajansları Birliği, İslam 
Yayıncılar Birliği, Düzenleyici Otoriteler 
Forumu gibi medya kuruluşları arasındaki 
iş birliğinin artırılmasına yönelik adımların 
hızlandırılmasını bekliyoruz. Ülkemizde bu 
hafta kanunlaşan ve dezenformasyonla 
mücadelede elimizi güçlendirecek 
mevzuatın da önemli bir kilometre taşı 
olacağını düşünüyorum. Dünyanın birçok 
ülkesinde benzerleri yürürlükte olan bu 
düzenlemeyi ülkemiz hukuk sistemine 
kazandırarak, halkımızı, gençlerimizi ve 
demokrasimizi koruma yönünde kritik bir 
adım attığımıza inanıyorum. Önümüzdeki 
dönemde bunun faydalarını birçok alanda 
göreceğimizden şüphe duymuyorum.” 
KAYNAK: TC CUMHURBAŞKANLIĞI
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«Мы пытаемся установить глобальную солидарность в борьбе с 
исламофобией»
В своем выступлении на 12-й конференции министров информации Организации исламского 
сотрудничества президент Эрдоган сказал: «Как Турция, мы придаем большое значение борьбе с 
исламофобией и пытаемся установить глобальную солидарность в этом отношении».

Президент Реджеп Тайип Эрдоган принял 
участие в 12-й конференции министров 
информации Организации исламского 
сотрудничества (ОИС), которая прошла в 
Стамбульском павильоне Меджидие, и 
выступил с речью.
Приветствуя участников и исламский мир, 
Президент Эрдоган сказал, что очень рад 
принимать у себя в Турции участников 12-й 
Конференции министров информации.
Президент Эрдоган, который молился Богу, 
чтобы конференция была полезной для всего 
человечества, особенно для исламской уммы, 
сказал: «Пусть мой Господь увековечит наше 
единство, солидарность и привязанность. 
Основная тема конференции в этом году — 
«Борьба с дезинформацией и исламофобией в 
эпоху постправды». Я считаю очень уместным, 
что эти два основных вопроса, которые 
касаются всех людей, а также мусульман, 
включены в повестку дня. Я хотел бы 
поблагодарить всех моих братьев, которые 
внесли свой вклад в конференцию своими 
ценными идеями, обогатили ее содержание и 
осветили наш путь и горизонты».
Напомнив, что в 6-м аяте суры Хукурат есть 
слова «О те, которые уверовали, если 
нечестивый человек принесет вам новости, 
проверьте, правдивы ли они, иначе вы по 
неведению нанесете вред обществу и потом 
пожалеете о содеянном», Президент Эрдоган 
сказал: «Он приказывает нам обращать 
внимание не только на новости, но и на 
источник новостей, от кого они исходят и с 
какой целью».
«МИЛЛИОНЫ ЛЮДЕЙ ЖИВУТ ПРОТИВ 
МИРА ИЗ-ЗА ФЕЙКОВЫХ И ДИСКРЕТНЫХ 
НОВОСТЕЙ»
Президент Эрдоган отметил, что 
рекомендуется тщательно изучить репортера, 
писателя и оратора, прежде чем принимать 
решение или действовать по какому-либо 
вопросу.
Описывая эпоху, в которой мы живем, как 
«эпоху общения» и поясняя, что каждый 
лично испытал, насколько жизненно важны 
эти божественные советы в эту эпоху, 
президент Эрдоган сказал: «С широким 
использованием коммуникационных 
технологий становится легче получать 
информацию и новости. , а связь людей с 
истиной постепенно ослабевает. 
Диверсификация источников новостей и тот 
факт, что средства массовой информации, 
особенно социальные сети, стали более 
активно участвовать в нашей повседневной 
жизни, несут с собой как множество 
преимуществ, так и существенные риски. 
Информационное загрязнение и 
дезинформация являются наиболее 
заметными из этих угроз. 

К сожалению, сегодня миллионы людей в 
мире страдают из-за ложных, фейковых и 
искаженных новостей. Эти каналы, где нет ни 
границ, ни морали, ни этических ценностей, 
ни самоконтроля, превратились из средства 
коммуникации в операционные устройства, 
превращающие людей во врагов, 
усиливающие поляризацию и разжигающие 
огонь ненависти».
Подчеркнув в своем выступлении цифровой 
терроризм, президент Эрдоган сказал: 
«Цифровой терроризм представляет явную 
угрозу не только демократии и социальному 
миру, но и национальной безопасности стран, 
в которых они существуют».
«НАС ПОДВЕРГАЮТСЯ НЕВЕРОЯТНЫМ 
обвинениям»
Заявив, что дезинформация стала одним из 
инструментов, часто используемых в рамках 
гибридной войны, президент Эрдоган сказал: 
«Как Турция, мы часто сталкиваемся с этой 
реальностью во многих областях, от 
политики до дипломатии, от общественного 
порядка до общественных мероприятий. 
Турция является одной из стран, наиболее 
подверженных фальшивым, сфабрикованным 
и целенаправленным новостям в мире. 
Исследования, проведенные 
международными организациями, также 
показывают это».
Указав, что страна является мишенью 
противоборствующих сил в широком 
диапазоне от ФЕТО до сепаратистской 
террористической организации, от 
маргинальных структур до различных 
международных СМИ, президент Эрдоган 
сказал: Хотя мы единственная страна, которая 
рука об руку сражается с ДАИШ на поле боя и 
побеждает, мы подвергаемся аморальным 
обвинениям в обратном. Сегодня одно за 
другим, с помощью доказательств и судебных 
решений, выясняется, что те, кто вчера 
оклеветал нас, вели дела с ДАИШ, торговали 
и переводили террористам миллионы евро в 
тот же период. Когда я рассказывал себе, как 
французский цементный гигант Lafarge 
поддерживал террористические организации 
на севере Сирии, как он им помогал и как 
заставлял их бетономешалками лить бетон, 
открывая туннели, французы этого не 
понимали. Я сказал об этом президенту 
Франции господину Макрону. Но вот, у 
Макрона запросили отчет Лафарж во 
французском парламенте. На данный момент 
Lafarge стал одним из самых важных 
вопросов на повестке дня Франции. Потому 
что свеча лжеца горит до ночи, и эта ложь не 
выдержала. Да, Lafarge сейчас является одним 
из самых важных институтов, 
поддерживающих терроризм. Это было 
раскрыто во всем».

Заявив, что гораздо яснее, кто 
поддерживает эту жестокую организацию 
ДАИШ, которая пролила кровь десятков 
тысяч невинных мирных жителей и 
мусульман, президент Эрдоган сказал: «Мы 
знаем, что такое же лицемерное отношение 
проявляется в отношении к 
террористическим организациям РПК, 
PYD и FETO. . Несмотря на невинную 
кровь на их руках, эти организации 
поддерживают, оберегают и оберегают. Те, 
кто говорят нам о свободе, демократии и 
правах человека каждый раз, когда 
открывают рот, продолжают защищать эти 
организации, прикрываясь нелепыми 
предлогами.
Президент Эрдоган заявил, что фейковые 
новости и поддержка террористических 
организаций — это одна сторона медали, а 
исламофобия и ксенофобия — другая 
сторона, добавив, что расистские 
нападения и ненавистнические 
высказывания в отношении мусульман 
участились во многих местах.
«СРЕДСТВА СМИ ДОЛЖНЫ 
ДЕРЖАТЬСЯ ОТ КЛЕВЕТЫ НА ЧАСТЬ 
ОБЩЕСТВА»
Президент Эрдоган продолжил свои слова 
следующим образом: «Ареалы 
передвижения мусульман сужаются 
фашистскими постановлениями и 
антидемократическим законодательством, 
ограничивается их свобода 
вероисповедания. Вмешательства в 
отношении платков, бород, платьев и 
вуалей пытаются нормализовать. Целью 
таких процессов, осуществляемых 
парламентами и правительствами, 
является институционализация 
антиисламизма. Эта мрачная картина 
требует от нас совместных действий 
против вмешательства средств массовой 
информации с целью быть 
антиисламскими. Органы СМИ должны 
действовать с таким же чувством 
ответственности и воздерживаться от 
клеветы, направленной на дискредитацию 
части общества.
Выразив, что как Турция, они придают 
большое значение борьбе с исламофобией 
и пытаются установить глобальную 
солидарность в этом отношении, 
президент Эрдоган сказал, что они сделали 
важный шаг на основе приглашения, 
которое они сделали во время саммита 
председательства в организации. и призыв, 
адресованный 74-й Генеральной Ассамблее 
Организации Объединенных Наций 
(ООН) Он сообщил, что Совет директоров 
признал 15 марта «Международным днем 
борьбы с исламофобией».

«МЫ НЕ МОЖЕМ ПРЕОДОЛЕТЬ 
НАПАДЕНИЯ НА ИСЛАМСКИЙ МИР, БЕЗ 
РАСШИРЕНИЯ НАШЕГО 
СОТРУДНИЧЕСТВА ПО ВСЕМ ФРОНТАМ» 
Выразив, что эта чувствительность должна 
быть поднята на гораздо более высокий 
уровень вместе, президент Эрдоган сказал: 
«Точно так же крайне важно, чтобы мы более 
решительно защищали дело палестинцев, 
которое является причиной создания нашей 
организации. Мы должны лучше объяснить 
всему миру оккупацию и лишение прав наших 
палестинских братьев и сестер на их 
собственных землях. Мы должны более 
эффективно поддерживать усилия по 
политическому решению, чтобы помочь 
сирийскому народу избавиться от конфликта, 
гуманитарного кризиса и террористической 
спирали. От Палестины до Кашмира, от Кипра 
до Западной Фракии мы не сможем 
противостоять атакам, направленным против 
исламского мира, без расширения нашего 
сотрудничества на всех фронтах. В этом плане 
крайне важна ваша поддержка инициатив 
нашей организации в области СМИ». 
Напоминая, что на 13-м Исламском саммите, 
состоявшемся в Стамбуле в 2016 году, 
президент Эрдоган подчеркнул важность 
письменных и визуальных средств массовой 
информации в правильном объяснении ислама 
и распространении информации, заявил, что 
они призвали.
«МЕДИА-ФОРУМ БУДЕТ АКТИВЕН В 
БЛИЖАЙШЕЕ СКОРЕЕ»
Заявив, что они установили некоторые цели в 
области СМИ, социальных сетей и публичной 
дипломатии в рамках 10-летней программы 
действий до 2025 года, принятой на саммите в 
Стамбуле, президент Эрдоган сказал: «С 
сожалением должен сказать, что мы еще не 
достигли эти цели. В целях углубления 
сотрудничества со СМИ было бы 
целесообразно как можно скорее активировать 
в Стамбуле Медиа-форум. Пользуясь случаем, 
приглашаю всех вас принять участие в Медиа-
форуме. Кроме того, мы ожидаем ускорения 
шагов по расширению сотрудничества между 
медиа-организациями, такими как Союз 
информационных агентств, Союз исламских 
издателей и Форум регулирующих органов. Я 
думаю, что принятый на этой неделе в нашей 
стране закон, который укрепит наши позиции 
в борьбе с дезинформацией, станет важной 
вехой. Я считаю, что мы сделали важный шаг к 
защите нашего народа, молодежи и 
демократии, привнеся это положение, 
действующее во многих странах мира, в 
правовую систему нашей страны. Я не 
сомневаюсь, что в ближайшее время мы 
увидим преимущества этого во многих 
областях».
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родительских навыков матерей и 
отцов с предоставлением искренней 
и практической информации. Она 
основана на философии, согласно 
которой дети, воспитанные 
сознательными и счастливыми 
родителями, будут успешными и 
счастливыми людьми. Таким образом, 
целью является воспитание людей, 
которые приносят пользу самим себе, 
своей стране и всему миру.

Мы, используя простой и понятный 
язык, хотели обратиться ко всем. В 
наше время в быстрых жизненных 
условиях люди стараются легко 
и быстро получать информацию. 
Благодаря тому, что книга написана 
понятным языком и читается быстро, 
она будет помогать нынешним матерям 
и отцам», - сказала автор.

Кем является Аслыхан Дуран Акча?

Аслыхан Дуран Акча, родившаяся 
в Элазыге в 1976 году, окончила 
лицей Чанкая в Анкаре, а в 1997 году 
окончила факультет педагогических 
наук Анкарского университета. За 
свои 22 года преподавательской 
деятельности она 2,5 года проработала 
классным руководителем, а остальные 
- етодистом. В этот период она
проработала на всех уровнях
образования.

Благодаря своей открытости 
инновациям и обучению, а также 
преданности своей работе, она 
прошла обучение по десяткам 
предметов, таким как методы 
терапии, ориентированные на 
решение, консультации по выбору, 
экзаменационная тревожность, 
семейное воспитание от 0 до 18, 
обучение в музее, международные 
профессиональные навыки 
коучинга и нейролингвистическое 
программирование, и преподавала во 
многих частных и государственных 
учебных заведениях. В основном 
продолжает работать с дошкольным и 
подростковым возрастом.

На данный момент работает в 
квалифицированном лицее в Анкаре. 
Замужем, мать двоих детей. 

Анкара (Гражданская инициатива) 
Зелиха СОРКУНЛУ/ Книга 

педагога и писателя Аслыхан Дуран 
Акчи и педагога Эмель Сери «Z kuşağı 
çocuk yetiştirmek» («Воспитание 
ребенка поколения Z») вызвала 
большой интерес у читатетей и заняла 
свое место на полках.

На презентации книги приняли 
участие почетный консул Кыргызстана 
в Турции д-р Мустафа Курт, 
заместитель председателя Столичной 
платформы адвокат Неслихан 
Коджакая, а также множество 
педагогов, председателей организаций 
гражданского общества и журналисты.

«Дети, воспитанные сознательными 
и счастливыми родителями, будут 
успешными и счастливыми людьми» 

Аслыхан Дуран Акча рассказала о 
написанной книге «Z kuşağı çocuk 
yetiştirmek».

«Эта книга подготовлена двумя 
педагогами на основе ситуаций, 
пережитых в ходе семейного 
воспитания, на родительских 
собраниях и в школе. При 
создании книги целью был анализ 

Kitapta özellikle sade ve yalın bir dil kul-
lanılarak herkese hitap etmesi istenmiştir. 
Yaşadığımız bu zamanda insanlar hızlı ya-
şam koşulları içerisinde bilgiye kolay ve hızlı 
ulaşmaya çalışmaktadırlar. Bu kitap hızlı 
okunması, anlaşılır bir dile sahip olması gibi 
özellikleri ile günümüz anne ve babalarına 
destek olacaktır dedi. 

Aslıhan Duran Akça Kimdir?

1976 yılında Elazığ’da doğan Aslıhan Du-
ran Akça orta ve lise öğretimini Ankara 
Çankaya Lisesi’nde, üniversiteyi 1997 yı-
lında Ankara Üniversitesi Eğitim Bilimleri 
Fakültesi’nde tamamlamıştır. 22 yıllık öğ-
retmenlik hayatının 2,5 yılında sınıf öğret-
menliği, geri kalan kısmında ise rehber öğ-
retmenlik yapmıştır. Bu süreçte tüm eğitim 
kademelerinde görev almıştır. 

Yeniliğe ve öğrenmeye açık yapısı ve işine 
gönül vermiş olması sayesinde “Akrandan 
Akrana Yaşam Becerileri, Çözüm Odaklı 
Terapi Yöntemi, Tercih Danışmanlığı, Sınav 
Kaygısı, 0-18 Aile Eğitimi, Müzede Eğitim, 
Uluslararası Profesyonel Koçluk Becerileri, 
NLP Uzmanlığı gibi onlarca konuda eğitim 
alarak birçok özel ve resmi eğitim kuru-
munda eğitimler vermektedir. Özellikle okul 
öncesi ve ergenlik dönemlerine yönelik ça-
lışmalarını ağırlıklı olarak sürdürmektedir. 

Halen Ankara’da nitelikli bir lisede görev 
yapmaktadır. Evli ve 2 çocuk annesidir. 

Ankara( Sivil İnisiyatif) Zeliha SOR-
KUNLU/ Eğitimci ve Yazar Aslıhan 

Duran Akça’nın ve Eğitimci-Yazar Emel 
Seri’nin kaleme aldığı “Z kuşağı çocuk yetiş-
tirmek” kitabı büyük bir ilgi ile okuyucula-
rıyla buluşarak raflardaki yerini aldı.  

Kitap tanıtım gününde Kırgızistan-Türkiye 
Fahri Başkonsolosu Dr.Mustafa Kurt, Baş-
kent Platformu genel Başkan Vekili Avukat 
Neslihan Kocakaya ve birçok eğitimci, sivil 
toplum kuruluş başkanları ve gazeteciler 
katılım sağladı. 

“Bilinçli ve mutlu anne babaların yetiş-
tirdiği çocuklar mutlu ve verimli insanlar 
olacaktır” 

Aslıhan Duran Akça kaleme aldığı Z kuşağı 
çocuk yetiştirmek adlı kitabı hakkında bir 
konuşma yaptı. 
Z kuşağı çocuk yetiştirmek kitabı iki eği-
timcinin yaptıkları aile eğitimlerinde, veli 
görüşmelerinde ve öğrenciler ile okul içeri-
sinde yaşananlardan yola çıkılarak hazırlan-
mıştır. Kitap oluşturulurken sıcak, samimi 
ve pratik bilgilerle anne ve babaların ebe-
veynlik becerilerini gözden geçirmesi amaç-
lanmıştır. Bilinçli ve mutlu anne babaların 
yetiştirdiği çocuklarında mutlu ve verimli 
insanlar olacağı felsefesiyle yola çıkılmıştır. 
Böylece hem kendisi hem de ülkesi ve dünya 
için faydalı insanlar yetiştirmek hedeflen-
miştir. 

 TARİHTE BUGÜN
“Z kuşağı çocuk yetiştirmek” kitabı 
okuyucularıyla buluştu

Книга «Z kuşağı çocuk yetiştirmek» 
презентована читателям
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Macron’un açıklamaları Fransa’nın nükleer caydırıcılığı ve "Ukrayna 
dostluğu"nu tartışmaya açtı
Fransa Cumhurbaşkanı Emmanuel Macron'un, Rusya'nın olası nükleer saldırı gerçekleştirmesi 
durumunda Paris'in nükleer bir karşılık vermeyeceği açıklamaları, ülkesinin Ukrayna'ya yönelik 
var olduğu ileri sürülen dostluğu"nun" tartışılmasına yol açtı.

L'Express gazetesinde yer alan haberde, Fransız Cumhurbaşkanı'nın 
Rusya'nın Ukrayna'ya yönelik nükleer saldırısı durumunda, ülkesinin 
hayati çıkarları gereği nükleer karşılık vermeyeceğini belirtmesiyle 
elindeki kartları Rusya'ya gösterdiği şeklinde değerlendirildi.
Haberde, Moskova'nın, Macron'un bu açıklamalarını artı bir not olarak 
hanesine kaydettiği ve memnuniyet içinde Rusya Devlet Başkanı 
Vladimir Putin'e ilettiği yorumu yapıldı.
Paris'in Ukrayna'ya yönelik dostluk meselesinde müttefikleri ABD ve 
İngiltere'den daha çok gösteriş yaptığı belirtilen yazıda, Macron'un bu 
açıklamalarıyla bahsedilen dostluğun "sözde kaldığı" ifadesi kullanılan 
haberde, ABD yönetiminin yaptığı açıklamalarla Fransa'dan daha 
samimi bir tablo ortaya koyduğuna işaret edildi.
Macron'un önceki ifadeleriyle çeliştiği yorumu
Ouest France sitesinin haberinde de Stratejik Araştırmalar Vakfının 
kıdemli araştırmacısı Benjamin Hautecouverture'ün konuya ilişkin 
değerlendirmesine yer verilerek "nükleer caydırıcılığın, düşmanın olası 
bir saldırısında cevabın nasıl olacağının belirsizliğiyle alakalı olduğu" 
ifadeleri kullanıldı.
Haberde, Macron'un yeni açıklamalarının 2020'de yaptığı "Açık olalım, 
Fransa'nın hayati çıkarlarının artık bir Avrupa boyutu var ve Fransız 
nükleer gücün özellikle Avrupa'da caydırıcı bir rol oynadığı kesin." 
şeklindeki açıklamalarıyla çelişkili olduğu vurgulandı.
Öte yandan selefi François Hollande ise Macron'un sözlerine ilişkin 
"Caydırıcılık, ne yapacak olduğumuzu belli etmemeye bağlıdır." 
ifadelerini kullandı.

Macron, 12 Ekim'de konuk olduğu France 2 kanalında, Fransa'nın açıkça belirtilmiş 
ve hayati çıkarlarına dayalı bir nükleer doktrine sahip olduğunu, Ukrayna'ya veya 
bölgesine yönelik bir nükleer saldırıda bu çıkarların tehlikeye atılmasının 
mevzubahis olmayacağını açıklamıştı.
KAYNAK:AA

Заявления Макрона открыли дискуссию о ядерном 
сдерживании Франции и «дружбе с Украиной»
Заявления президента Франции Эммануэля Макрона о том, что Париж не 
ответит ядерным оружием в случае возможной ядерной атаки России, вызвали 
обсуждение якобы «дружбы» его страны с Украиной.

В новостях в газете L’Express было 
оценено, что президент Франции 
раскрыл карты в руках России, когда 
заявил, что в случае ядерного нападения 
России на Украину его страна не 
ответит ядерным ударом. оружия в силу 
своих жизненных интересов.
В новостях отмечалось, что Москва 
записала эти заявления Макрона в плюс 
и с радостью переслала президенту 
России Владимиру Путину.
В статье, где утверждается, что Париж 
выпендривается больше, чем его 
союзники, США и Англия, в вопросе 
дружбы с Украиной, и используется 
утверждение о том, что упомянутая 
этими заявлениями Макрона дружба 
«остается обещанием» .отмечено.
Комментарий, противоречащий 
предыдущим заявлениям Макрона
В новости веб-сайта Ouest France была 
включена оценка Бенджамина 
Отекувертюра, старшего научного 
сотрудника Фонда стратегических 
исследований, по этому вопросу, и были 
использованы утверждения о том, что 
«ядерное сдерживание связано с 
неопределенностью того, как ответ 
будет в возможное нападение 
противника».

В новостях новые заявления 
Макрона в 2020 году: «Давайте 
проясним, жизненно важные 
интересы Франции теперь имеют 
европейское измерение, и 
несомненно, что французская 
ядерная энергетика играет 
сдерживающую роль, особенно в 
Европе». Было подчеркнуто, что 
заявления были 
противоречивыми.

С другой стороны, его 
предшественник Франсуа Олланд 
сказал: «Сдерживание зависит от 
сокрытия того, что мы собираемся 
делать». использовали фразы.

12 октября на канале France 2, где 
он был гостем, Макрон объявил, 
что у Франции есть ядерная 
доктрина, основанная на четко 
сформулированных и жизненно 
важных интересах, и что не 
исключена возможность 
поставить эти интересы под 
угрозу ядерным ударом по 
Украина или ее область.

ИСТОЧНИК: АА
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Türkiye ve Katar 8 yılda 30 zirveyle 80'i aşkın anlaşmaya imza attı
Türkiye ve Katar, Yüksek Stratejik Komitesinin kurulduğu 2014 yılından beri 
gerçekleştirdiği 30 zirveyle birçok alanı kapsayan 80'i aşkın anlaşmaya imza attı.

Türkiye ile Katar arasındaki ikili ilişkilerin 
birçok alanda stratejik iş birliğine 
dönüşmesi kapsamında İstanbul bugün, 
Türkiye-Katar Yüksek Stratejik Komite 
Sekizinci Toplantısına ev sahipliği yapıyor.
Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan ve 
Katar Emiri Şeyh Temim bin Hamed Al 
Sani, Katar'da 20 Kasım'da başlayacak 2022 
FIFA Dünya Kupası müsabakaları 
dolayısıyla Yüksek Stratejik Komite 
Sekizinci Toplantısının tarihini erkene 
çekti.
Türkiye ve Katar arasında 2014 yılında 
kurulan Yüksek Stratejik Komitesinin, iki 
ülkenin güçlü ilişkilerinin göstergesi olarak 
her yıl üst düzey katılımlarla 
gerçekleştirdiği toplantılarda ikili ilişkilerle 
ilgili istişarelerde bulunuluyor.
Komitenin kurulduğu 2014 yılından bu 
yana geçen 8 yıllık süre zarfında 30 zirve 
yapan Cumhurbaşkanı Erdoğan ve Emir Al 
Sani, bugün gerçekleştirecekleri 31. zirveyle 
iki ülke tarihinde belki de uluslararası 
diplomaside bir rekor kırmayı başarmış 
oluyorlar.
Stratejik iş birliğiyle ikili ilişkilerini güçlü 
tutan Türkiye ve Katar, 8 yılda 
gerçekleştirilen onlarca zirvenin sonucu 
diplomatik, ekonomik, kültürel ve eğitim 
başta olmak üzere çeşitli alanlarda 80'i 
aşkın anlaşmaya imza attı.
Stratejik ilişkiler
Türkiye ile Katar arasındaki ikili ilişkiler, 
Adalet ve Kalkınma Partisi'nin iktidara 
geldiği 2002'den bu yana yaklaşık 20 yılda 
ekonomi, ticaret, diplomasi, askeri, kültürel 
ve turizm gibi çeşitli alanlarda ilerlemeler 
kaydetti.
Dostluk ve kardeşlik üzerinde kurulu 
ilişkilere sahip Türkiye ile Katar, iki 
ülkenin yöneticileri ve halkları arasındaki 
yakınlaşma sayesinde krizler döneminde 
önemli anlamda güçlü bir dayanışma 
sergiliyor.
Bölgesel ve uluslararası birçok konuda 
benzersiz bir görüş birliğine sahip Ankara 
ve Doha, uluslararası ve bölgesel 
çekişmelere yönelik çözümlerin de güven 
ve istikrar temeline dayalı arabulucuk 
çabalarını diplomatik ve diyalog yoluyla 
yürütülmesi yönünde ortak bir tutum 
sergileyebiliyor.

Ekonomik işbirliği
Türkiye, gelişen ikili ilişkiler 
doğrultusunda çeşitli alanlarda Katar 
yatırımlarını en çok kendisine çeken ülke 
konumunda.
Türkiye'nin Doha Büyükelçiliği Ticaret 
Ataşeliği resmi istatistik verilerine göre 
2022 yılının ilk 8 ayında Türkiye ile Katar 
arasındaki ticaret hacmi 1,4 milyar doları 
aştı.
Türkiye'nin bu süre zarfında Katar'a 
ihracatını 1 milyar doların üstünde 
gösteren istatistik verilerine göre, bu 
rakam 2021 yılının aynı dönemine göre 
yüzde 60 artış gösterdi.
Hatta Katar'ın ithalat yaptığı ülkeler 
arasında Türkiye'nin 7. sırada geldiğini 
gösteren bu rakamlar, 2022 yılının ilk 8 
ayında Katar'a ihracatın önceki 5 yıla göre 
yüzde 200 arttığını gözler önüne seriyor.
İki ülkede faaliyet gösteren Türk ve 
Katarlı şirketlere gelince, istatistik 
verilerine göre Katar'daki Türk 
firmalarının sayısı 700'den fazla olurken, 
Türkiye'deki Katarlı firma sayısı ise 200 
civarında.
Katar'ın Türkiye'de 33,2 milyar dolarla 
ulaşan doğrudan yatırımları olurken, 
Türkiye'nin Katar'da altyapıda üstlendiği 
projelerin değeri 22 milyar doları buldu.
Türkiye'nin dünyanın en büyük LNG 
ihracatçısı Katar'la enerji alanında da iş 
birliğini güçlendirmesi öngörülüyor.
2022 Dünya Kupası için iş birliği
Türkiye ile Katar'ın 2022 Dünya 
Kupası'nın güvenliğini sağlamak için 
yaptığı iş birliği, iki ülke arasındaki 
stratejik ilişkiler kapsamında yer alıyor.
Türkiye'nin görevlendirdiği 3 binden fazla 
emniyet personeli, 2022 FIFA Dünya 
Kupası sırasında stadyum ve otellerdeki 
güvenlik operasyonlarına destek olacak.
Bu kapsamda, Dünya Kupası 
organizasyonunun güvenliğinin 
sağlanması için Emniyet Genel 
Müdürlüğü personelinin Katar'da 
görevlendirilmesi konusunda 7 Aralık 
2021'de iki ülke arasında "Büyük Çaplı 
Organizasyonların Yerine Getirilmesinde 
İş Birliği Konulu Niyet Mektubunun 
Uygulanmasına İlişkin Protokol" 
imzalandı.

Türk Silahlı Kuvvetlerinin (TSK), 
Katar'da Dünya Kupası Kalkanı 
Harekatı kapsamında 6 ay süreyle 
görevlendirilmesine ilişkin 
Cumhurbaşkanlığı Tezkeresi ise 5 
Ekim'de TBMM Genel Kurulunda 
kabul edildi.
Askeri iş birliği
Katar ile Türkiye arasında Yüksek 
Askeri Komite'nin kurulduğu 2014 
yılından bu yana iki ülke ilişkileri 
başta askeri olmak üzere her alanda 
büyük ilerleme kaydetti.
Türkiye ile Katar arasında 23 Mayıs 
2007'de Askeri Alanda Eğitim, Teknik 
ve Bilimsel İş Birliği Anlaşması, 19 
Aralık 2014'te Askeri Eğitim, Savunma 
Sanayii ile Katar Topraklarında Türk 
Silahlı Kuvvetlerinin 
Konuşlandırılması Konusunda İş 
Birliği Anlaşması ve 28 Nisan 2016'da 
Katar Topraklarında Türk 
Kuvvetlerinin Konuşlandırılmasına 
İlişkin Uygulama Anlaşması 
imzalandı.
19 Aralık 2014'te imzalanan, "Türkiye 
Cumhuriyeti ile Katar Devleti 
Arasında Yüksek Stratejik Komite 
Kurulmasına İlişkin Ortak Mutabakat" 
uyarınca iki ülke arasında askeri 
eğitim ve savunma sanayi alanında iş 
birliği yapılarak, Katar’da Türk Silahlı 
Kuvvetlerine askeri üs sağlandı.
Anlaşma, 10 Şubat 2015'te Türkiye 
Büyük Millet Meclisi'ne (TBMM) 
sunulduktan sonra 5 Mart 2015'te 
TBMM Dışişleri Komisyonu 
tarafından onaylandı.
Anlaşma uyarınca Türk Silahlı 
Kuvvetleri Katar’da konuşlanırken, iki 
ülke arasında ortak askeri tatbikatlar 
düzenlendi.
Katar Türk Birleşik Müşterek Kuvvet 
Komutanlığı Karargahı, 14 Aralık 
2019'da, iki ülkenin Savunma 
Bakanları ve Genelkurmay 
Başkanlarının katıldığı bir törenle 
açıldı ve karargaha "Halid Bin Velid 
Kışlası" adı verildi.

Turizm alanındaki gelişmeler de gelen turist 
sayısına yansıdı. Türkiye'ye 2016 yılında 30 
bin Katarlı gelirken, bu sayı 2019'da 110 
bine, 2022 yılında da 140 bine yükseldi.
Yardımlar
Afet ve Acil Durum Yönetimi Başkanlığı 
(AFAD), Katar Hayır Kurumu (Qatar 
Charity) ile afet, acil durum yönetimi ve 
insani yardım alanında iş birliği protokolü 
imzaladı.
Bu protokol ile Türkiye ve Katar, Suriye ve 
Ukrayna başta olmak üzere dünyanın birçok 
bölgesinde yardımlar konusunda yan yana 
çalışacak.
Söz konusu protokol, Aralık 2016'da 
imzalanan ve dünya çapında birçok afet, 
deprem ve yangına katkının sağlandığı 
anlaşma için bir yenileme protokolünü 
temsil ediyor.
Türkiye, son 4 yılda uluslararası arenada en 
fazla insani yardım yapan ülke konumunda 
bulunuyor.
Kültürel alışveriş
Dil enstitüleri ve üniversiteleri arasında 
yapılan anlaşmalar, kurumlar aracılığıyla 
yayıncılık sektöründe yapılan faaliyetler iki 
ülke arasındaki kültürel iş birliğini temsil 
ediyor.
Türkiye-Katar kültür yılı olan 2015'te 26. 
Doha Uluslararası Kitap Fuarı'nda Türkiye 
"Onur Konuğu Ülke" olarak yer aldı ve Doha 
Yunus Emre Enstitüsü Merkezi açıldı.
Nisan 2018'de Türkiye Milli Kütüphanesi ile 
Katar Ulusal Kütüphanesi arasında tarihi 
belge ve kaynakların değişiminin yanı sıra 
kütüphane personelinin eğitimi ve 
deneyimlerin alışverişini içeren iş birliği 
anlaşması imzalandı.
İstanbul Kültürlerarası Sanat Diyalogları 
Derneği (İKASD) tarafından Eylül 2018'de 
hazırlanan "Türkiye-KatarKültürlerarası 
Sanat Diyalogları" projesi Katar'ın başkenti 
Doha'da hayata geçirildi.
Cumhurbaşkanlığı Millet Kütüphanesi ile 
Katar Milli Kütüphanesi, Ekim 2021'de 
bilimsel, teknik ve kültürel alanlarda bir iş 
birliği protokolü imzaladı.
KAYNAK:AA
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Турция и Катар подписали более 80 соглашений на 30 саммитах за 8 лет
Турция и Катар подписали более 80 соглашений, охватывающих многие области, и 
провели 30 встреч на высшем уровне с момента создания Высшего стратегического 
комитета в 2014 году.

В рамках трансформации двусторонних отношений 
между Турцией и Катаром в стратегическое 
сотрудничество во многих областях сегодня в 
Стамбуле проходит восьмое заседание Высшего 
стратегического комитета Турция-Катар.
Президент Реджеп Тайип Эрдоган и эмир Катара 
шейх Тамим бин Хамед Аль Тани отложили дату 
восьмого заседания Высшего стратегического 
комитета из-за соревнований чемпионата мира по 
футболу 2022 года, которые начнутся 20 ноября в 
Катаре.
Консультации по двусторонним отношениям 
проводятся на заседаниях Высшего стратегического 
комитета, который был создан между Турцией и 
Катаром в 2014 году, с ежегодным участием на 
высоком уровне, что свидетельствует о крепких 
отношениях между двумя странами.
Президенту Эрдогану и эмиру Аль-Сани, которые 
провели 30 саммитов за 8-летний период с момента 
основания комитета в 2014 году, удалось побить 
рекорд в истории двух стран, возможно, в 
международной дипломатии, на 31-м саммите, 
который они проведет сегодня.
Поддерживая крепкие двусторонние отношения 
посредством стратегического сотрудничества, 
Турция и Катар подписали более 80 соглашений в 
различных областях, в основном дипломатических, 
экономических, культурных и образовательных, в 
результате десятков встреч на высшем уровне, 
проведенных за 8 лет.
стратегические отношения
Двусторонние отношения между Турцией и Катаром 
достигли прогресса в различных областях, таких как 
экономика, торговля, дипломатия, военные 
действия, культура и туризм, за 20 лет с момента 
прихода к власти Партии справедливости и развития 
в 2002 году.
Турция и Катар, отношения которых основаны на 
дружбе и братстве, проявляют крепкую 
солидарность во время кризиса благодаря 
сближению между правителями и народами двух 
стран.
Анкара и Доха, у которых есть уникальный 
консенсус по многим региональным и 
международным вопросам, могут занять общую 
позицию в отношении выполнения посреднических 
усилий, основанных на доверии и стабильности, 
посредством дипломатии и диалога для решения 
международных и региональных конфликтов.
экономическое сотрудничество
В соответствии с развитием двусторонних 
отношений Турция является страной, которая 
привлекает больше всего катарских инвестиций в 
различных областях.
Согласно официальной статистике торгового атташе 
посольства Турции в Дохе, объем торговли между 
Турцией и Катаром за первые 8 месяцев 2022 года 
превысил 1,4 миллиарда долларов.

Согласно статистическим данным, 
показывающим, что экспорт Турции в Катар 
за этот период превысил 1 миллиард долларов, 
этот показатель увеличился на 60 процентов 
по сравнению с тем же периодом 2021 года.
Фактически, эти цифры показывают, что 
Турция занимает 7-е место среди стран, из 
которых Катар импортирует, показывая, что 
экспорт в Катар увеличился на 200 процентов 
за первые 8 месяцев 2022 года по сравнению с 
предыдущими 5 годами.
Что касается турецких и катарских компаний, 
работающих в двух странах, то, согласно 
статистическим данным, количество турецких 
компаний в Катаре составляет более 700, а 
количество катарских компаний в Турции 
составляет около 200.
В то время как прямые инвестиции Катара в 
Турцию достигли 33,2 миллиарда долларов, 
стоимость проектов, осуществленных Турцией 
в области инфраструктуры в Катаре, достигла 
22 миллиардов долларов.
Ожидается, что Турция будет укреплять 
сотрудничество в области энергетики с 
Катаром, крупнейшим в мире экспортером 
СПГ.
Сотрудничество к ЧМ-2022
Сотрудничество между Турцией и Катаром по 
обеспечению безопасности чемпионата мира 
по футболу 2022 года находится в рамках 
стратегических отношений между двумя 
странами.
Более 3000 сотрудников службы безопасности, 
развернутых Турцией, будут поддерживать 
операции по обеспечению безопасности на 
стадионах и в отелях во время чемпионата 
мира по футболу 2022 года.
В этом контексте между двумя странами 7 
декабря 2021 года был подписан «Протокол о 
реализации письма о намерениях по 
сотрудничеству в выполнении 
крупномасштабных организаций» о 
назначении персонала Главного управления 
безопасности в Катаре для обеспечения 
безопасности организации чемпионата мира 
по футболу.
5 октября на Генеральной ассамблее Великого 
национального собрания Турции был принят 
президентский меморандум о назначении 
Вооруженных сил Турции (TSK) сроком на 6 
месяцев в рамках операции «Щит чемпионата 
мира» в Катаре.
военное сотрудничество
С момента создания Высшего военного 
комитета между Катаром и Турцией в 2014 
году отношения между двумя странами 
значительно продвинулись во всех областях, 
особенно в военной.

Соглашение о военном обучении, 
техническом и научном 
сотрудничестве между Турцией и 
Катаром от 23 мая 2007 г., Соглашение 
о сотрудничестве с военным 
образованием, оборонной 
промышленностью и размещением 
турецких вооруженных сил на землях 
Катара от 19 декабря 2014 г. и 
турецкими вооруженными силами в 
Катаре от 28 апреля. , 2016. Подписано 
имплементационное Соглашение о 
развертывании сил.
В соответствии с «Совместным 
соглашением о создании Высшего 
стратегического комитета между 
Турецкой Республикой и 
Государством Катар», подписанным 19 
декабря 2014 года, налажено 
сотрудничество между двумя 
странами в области военной 
подготовки и оборонной 
промышленности, и турецкие 
вооруженные силы в Катаре 
предусмотрена военная база.
После того, как соглашение было 
представлено Великому 
национальному собранию Турции 
(TBMM) 10 февраля 2015 г., оно было 
одобрено Комитетом по иностранным 
делам Великого национального 
собрания Турции 5 марта 2015 г.
В соответствии с соглашением, пока 
ВС Турции дислоцировались в Катаре, 
между двумя странами были 
проведены совместные военные 
учения.
Штаб командования объединенных 
сил Турции в Катаре был открыт 14 
декабря 2019 года на церемонии, на 
которой присутствовали министры 
обороны и начальники штабов двух 
стран, и штаб был назван «Казармы 
Халида бин Валида».
Изменения в сфере туризма 
отразились и на количестве туристов. 
Если в 2016 году в Турцию приехало 30 
тысяч катарцев, то в 2019 году это 
число увеличилось до 110 тысяч, а в 
2022 году — до 140 тысяч.
СПИД
Президентство по борьбе со 
стихийными бедствиями и 
чрезвычайными ситуациями (AFAD) 
подписало протокол о сотрудничестве 
с Qatar Charity в области стихийных 
бедствий, управления чрезвычайными 
ситуациями и гуманитарной помощи.

С этим протоколом Турция и Катар 
будут работать бок о бок по 
оказанию помощи во многих 
регионах мира, особенно в Сирии и 
Украине.
Рассматриваемый протокол 
представляет собой протокол 
обновления соглашения, 
подписанного в декабре 2016 года, 
которое способствовало многим 
стихийным бедствиям, 
землетрясениям и пожарам по 
всему миру.
Турция – страна, которая за 
последние 4 года предоставила 
больше всего гуманитарной 
помощи на международной арене.
культурный обмен
Соглашения, заключенные между 
языковыми институтами и 
университетами, и деятельность, 
осуществляемая в издательском 
секторе через учреждения, 
представляют собой культурное 
сотрудничество между двумя 
странами.
В 2015 году, культурном году 
Турции-Катара, Турция была 
отмечена как «Страна почета» на 26-
й Международной книжной 
ярмарке в Дохе, и был открыт 
Центр института Юнуса Эмре в 
Дохе.
В апреле 2018 года между 
Национальной библиотекой Турции 
и Национальной библиотекой 
Катара было подписано соглашение 
о сотрудничестве, 
предусматривающее обмен 
историческими документами и 
ресурсами, а также обучение 
сотрудников библиотек и обмен 
опытом.
Проект «Турецко-катарские 
межкультурные художественные 
диалоги», подготовленный 
Стамбульской ассоциацией 
межкультурных художественных 
диалогов (IKASD) в сентябре 2018 
года, был реализован в Дохе, 
столице Катара.
В октябре 2021 года Президентская 
национальная библиотека и 
Национальная библиотека Катара 
подписали протокол о 
сотрудничестве в научной, 
технической и культурной сферах.
ИСТОЧНИК: АА
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10 soruda Çin Komünist Partisinin 20. Ulusal Kongresi
Çin’de ülkeyi yöneten Komünist Partisinin (ÇKP) 20. Ulusal Kongresi, gelecekteki siyasi 
doğrultusunu ve yönetimde yer alacak kadroları belirleyecek.

Çin’de ülkeyi yöneten Komünist Partisinin 
(ÇKP) 20. Ulusal Kongresi, yarın Pekin’de 
başlayacak. Kongre'de ülkenin gelecekteki 
siyasi doğrultusu ve yönetimde yer alacak 
kadrolar belirlenecek.
ÇKP Genel Sekreteri Şi Cinping’in göreve 
yeniden seçilerek iktidarını üçüncü döneme 
taşıması beklenen ve yarın başlayacak olan 
kritik toplantıda, Çin’in yakın geleceğini 
şekillendirecek kararlar alınması bekleniyor.
AA muhabiri, toplantı öncesinde Çin siyaseti, 
ÇKP ve Ulusal Kongre ile ilgili merak edilen 
soruların yanıtlarını derledi.
SORU: Çin'de halk sandık başına gidiyor mu?
Çin’de doğrudan seçimler yalnızca ilçe ve altı 
düzeydeki Halk Kongrelerinin ve köylerde 
idari komitelerin üyelerinin belirlenmesi için 
yapılıyor. Ulusal düzeyde genel seçim 
yapılmıyor. Merkeze bağlı yönetilen şehirlerin, 
eyalet ve özerk bölgelerin Halk Kongreleri ile 
Ulusal Halk Kongresinin temsilcileri dolaylı 
seçiliyor.
Ülkede genel oy hakkı ancak yerel düzeyde 
kullanılabilen bir hak. Oy hakkının 
kullanılabilmesi için kişinin seçim yapılan 
bölgenin nüfusuna kayıtlı olması gerekiyor. 
Örneğin nüfusa kayıtlı olduğu ilçeden başka 
bir yerde yaşayan göçmen işçi, bulunduğu 
yerdeki seçimlerde oy kullanamıyor.
Doğrudan seçimin olduğu yerel Halk 
Kongreleri ve Köy Komiteleri için yapılan 
seçimler ise her koltuk için birden çok adayın 
yarıştığı rekabetçi serbest seçim görünümde 
değil. Genelde, seçilecek üyeden biraz fazla 
sayıda aday seçeneği bulunan bir blok listenin, 
oya sunulması ve onaylanması söz konusu.
SORU: Çin'de devlet başkanı ve başbakan nasıl 
seçiliyor?
Çin’de devlet başkanı ve başbakan, parti 
tarafından değil Çin Ulusal Halk Kongresince 
(ÇUHK) seçiliyor. Ancak parti ve devlet 
yönetiminin iç içe geçtiği, partinin devletin 
tüm organlarının yönetiminin belirlenmesinde 
etkili olduğu ülkede partinin üst düzey 
isimleri, devletin de tepesinde yer 
alıyor.Sonbaharda yapılan ÇKP Ulusal 
Kongresi’nde partinin merkezi yönetim 
organlarına seçilen isimler, sonraki yılın mart 
ayında yapılan ÇHUK toplantısında devlet ve 
hükümet görevlerine atanıyor. ÇKP Genel 
Sekreteri Devlet Başkanlığına, 7 kişilik Daimi 
Komitede yer alan diğer isimler ise başbakan, 
meclis başkanlığı, danışma meclisi başkanlığı, 
devlet başkanı yardımcılığı, başbakan 
yardımcılığı görevlerine seçiliyor.

SORU: Kabineyi kim, nasıl belirliyor?
Çin’de kabine işlevini Devlet Konseyi yerine 
getiriyor. Ülkenin ana idari organı 
konumundaki Devlet Konseyinin başında 
başbakan bulunuyor. Konsey, mevcut halinde 
başbakan dışında 4 başbakan yardımcısı, 5 
devlet bakanı ve bakanlardan oluşuyor. 
Konsey üyeleri başbakanın aday göstermesiyle 
devlet başkanınca atanıyor, atamalar Ulusal 
Halk Kongresince onaylanıyor.
SORU: ÇKP Ulusal Kongresi ne anlama 
geliyor?
Tek parti iktidarının olduğu Çin’de ülkeyi, 
Çin Komünist Partisi (ÇKP) yönetiyor. 5 yılda 
bir toplanan Ulusal Kongre, partinin ulusal 
düzeyde en üst karar organı konumunda. 
Kongre'de partinin başındaki Genel Sekreter 
ve merkezi yönetim organları seçiliyor, ayrıca 
ülkenin gelecek 5 yıldaki siyasi doğrultusunu 
belirleyecek kararlar alınıyor.
ÇKP’nin 20. Ulusal Kongresi, 16 Ekim’de 
Pekin’de başlayacak. Kongre’ye ülke genelinde 
parti teşkilatlarının yaptığı yerel kongreler ile 
parti temsilcileri toplantılarında seçilen 2 bin 
296 delege katılacak. Delegeler, Kongre’de 
ÇKP Merkez Komitesini seçecek.
SORU: Merkez Komite, Siyasi Büro ve Daimi 
Komite ne anlama geliyor?
ÇKP Merkez Komitesi, partinin en üst düzey 
yönetim organı konumunda bulunuyor. 
Halen 205 asil 171 yedek üyesi bulunan 
Komite, ülkenin en önemli siyasi kişiliklerini 
bir araya getiriyor.
Merkez Komite, Ulusal Kongre delegelerince 
seçilmesinin ardından, kendi içinde 25 üyeden 
oluşan Siyasi Bürosunu ve onlar arasından 7 
kişilik Daimi Komitesini ve partinin lideri 
genel sekreteri seçiyor.
ÇKP’nin merkez yönetimi, her yönetim 
organının yetkilerini kendi seçtiği daha sınırlı 
sayıdaki temsilciden oluşan bir üst organ 
aracılığıyla kullandığı piramit şeklinde bir 
hiyerarşik yapı meydana getiriyor.
SORU: ÇKP içinde siyasi irade nasıl 
şekilleniyor?
Siyasi irade, biçimsel olarak yetkilerin 
tabandan tepeye doğru devredildiği bir süreç 
gibi görünse de aslında kararların tepede 
alındığı, alt organların daha çok onay ve 
uygulama merci olduğu hiyerarşik bir yapı arz 
ediyor.

Daimi Komite ve Siyasi Büro, yaptığı 
istişarelerin ardından, Merkez Komite 
üyelerini tek liste halinde, bazı yıllarda asil üye 
sayısından yalnızca birkaç kişi fazla olacak 
şekilde, Ulusal Kongreye sunuyor. Bu yöntem, 
Kongrenin seçimdeki rolünü karar verici 
olmaktan çok onay mercine indirgiyor.
Siyasi Büro ve Daimi Komitesinin ve genel 
sekreterin nasıl seçildiği ise partinin saydam 
olmayan yönetim yapısı nedeniyle tam olarak 
bilinemiyor. Ancak seçimin, genel sekreterin 
belirleyici olduğu, partinin görevdeki ve eski 
üst düzey liderlerinin önerilerinin alındığı bir 
istişare sürecinin ürünü olduğu anlaşılıyor.
SORU: Parti'nin yapısı neden devlet yapısında 
belirleyici rol oynuyor?
Çin Anayasası’nda devletin niteliği, “Çin Halk 
Cumhuriyeti, işçi sınıfı liderliğinde, işçi ve 
köylülerin ittifakına dayalı, halkın demokratik 
diktatörlüğü ile yönetilen sosyalist bir 
devlettir.” şeklinde tanımlanıyor. ÇKP ise işçi 
sınıfının öncü partisi olarak iktidarı onun 
adına kullanma ve halkın demokratik 
diktatörlüğünü uygulamaya yetkili örgüt 
konumunda bulunuyor.
Anayasada güçler ayrılığı ilkesinin 
bulunmadığı Çin'de Komünist Parti, merkezi 
ve yerel hükümetlerin, yasama, yargı, danışma 
organlarının, kamu kurum ve kuruluşlarının, 
devlete ait şirketlerin ve ordunun yönetimini 
belirliyor. Partinin tepe yönetimindeki isimler, 
Devlet Başkanlığının yanı sıra, yürütme 
organı Devlet Konseyinin, yasama organı Çin 
Ulusal Halk Kongresinin (ÇUHK), danışma 
organı Çin Halk Siyasi Danışma 
Konferansının (ÇHSDK) ve Çin Halk 
Kurtuluş Ordusunun (ÇHOK) yönetiminde 
belirleyici rol üstleniyor.
SORU: ÇKP'mi devleti yönetiyor, devlet mi 
ÇKP'yi yönetiyor?
Çin, devletin, hükümetin ve ordunun partinin 
vesayetinde olduğu bir siyasal rejim 
görünümde. 100 milyona yakın üyesi olan 
ÇKP, Ulusal Kongre dışında eyalet, bölge, 
şehir ve ilçe düzeyinde yerel kongreler 
topluyor, köy ve mahallere kadar örgütlenerek 
yönetim organları kuruyor.Her eyalette, özerk 
bölgede ve merkezden yönetilen şehirde vali 
ve belediye başkanının hiyerarşik olarak 
üzerinde bir parti sekreteri yer alıyor. 
Bakanlıklar ve kamu kurumlarında ise bakan 
ve kurum yöneticisinin altında parti 
sekreterleri görev yapıyor. Öte yandan özel 
şirketlere kadar hemen her kuruluşta parti 
temsilcileri bulunuyor.

Parti ile devletin iç içe geçtiği, görev ve 
yetkilerin çakıştığı bu siyasal rejimde ÇKP, 
devlet, hükümet, ordu ve hatta halk üzerinde 
sorgusuz bir vesayete sahip 
bulunuyor.SORU: ÇKP'den emekli olunur 
mu? Emekliler meselesi neden gündemde?
ÇKP’de 1978’de iktidara gelen Dıng 
Şiaoping’in başlattığı dışa açılma ve reform 
döneminde idarede kurumsallaşma ve 
profesyonelleşmeye yönelik adımlar atıldı. 
Mao döneminde, Kültür Devrimi yıllarında 
yaşanan parti içi çatışmaları ve 
hizipleşmeleri önleyecek, yönetimlerin 
çatışmasız devrini ve öngörülebilirliği 
sağlayacak kontrol mekanizmaları 
geliştirildi.
Dıng’dan sonra gelen lider Ciang Zımin, 
2002’de 75 yaşında iktidarı devrederken 
gençleştirme adımıyla yeni nesil liderlerin 
önünü açtı. ÇKP’de o yıldan bu yana 
uygulanan yazılı olmayan kurala göre bir 
yöneticinin üst göreve atanması veya 
görevini sürdürmesi için 67 yaşını aşmamış 
olması gerekli görülüyor.
Bugünkü Siyasi Büro ve Daimi Komite'de 
görev yapan, Genel Sekreter Şi dahil 25 
üyeden 12’si kongre tarihi itibarıyla 
emeklilik yaşını aşmış olacak. 69 yaşındaki 
Şi’nin iktidarını sürdürebilmesi için 
kongrede yaş haddi kuralında istisna 
yapılacağı anlaşılıyor. Ancak bu istisnanın 
diğer üyeler için de geçerli olup olmayacağı 
merak konusu.
SORU: 20. Kongre modern Çin için neden 
önemli?
ÇKP Genel Sekreteri Şi’nin 20. Kongre’de 
göreve yeniden seçilerek Çin Halk 
Cumhuriyeti’nin kurucusu Mao Zıdong’dan 
sonra parti liderliğini ve devlet başkanlığını 
iki dönemden fazla sürdüren ilk yönetici 
olması bekleniyor.
Şi’nin 10 yıllık iktidarında kendisinden 
sonra gelecek lidere ve liderlere işaret 
etmeyen tercihlerde bulunması, iktidarını 
belirsiz süreyle sürdürme niyetinin 
göstergesi olarak yorumlanıyor.
Şi’yi yeni dönemde kötüye giden bir 
ekonomi, Kovid-19 tedbirlerinin yarattığı 
sıkıntılar ve ABD ile artan jeo-stratejik 
rekabetin yarattığı uluslararası sorunlar 
bekliyor. Kongre, bu dönemde Çin 
siyasetinin nasıl şekilleneceği, ülkenin dünya 
ile ilişkisinde ne yönde değişimler olacağına 
ilişkin ipuçları sağlayacak.
KAYNAK:AA
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20-й Всекитайский съезд Коммунистической партии Китая в 10 вопросах
20-й съезд Коммунистической партии (КПК), правящей страной в Китае, определит будущее
политическое направление и кадры, которые примут участие в управлении.

Завтра в Пекине начнется 20-й съезд 
Коммунистической партии (КПК), правящей 
страной в Китае. Съезд определит будущее 
политическое направление страны и кадры, 
которые примут участие в управлении.
Ожидается, что решения, которые определят 
ближайшее будущее Китая, ожидаются на 
критической встрече, которая, как ожидается, 
перенесет полномочия генерального секретаря 
КПК Си Цзиньпина на третий срок путем 
переизбрания и начнется завтра.
Перед встречей корреспондент АА собрал 
ответы на часто задаваемые вопросы о 
политике Китая, КПК и Национальном 
конгрессе.
ВОПРОС: Ходят ли люди на выборы в Китае?
В Китае прямые выборы проводятся только 
для выдвижения членов уездных и 
нижестоящих народных собраний и 
административных комитетов в деревнях. 
Всеобщих выборов на национальном уровне не 
проводится. Непрямым голосованием 
избираются представители собраний народных 
представителей городов, провинций и 
автономных районов центрального 
подчинения и Всекитайского собрания 
народных представителей.
Всеобщее избирательное право в стране - это 
право, которое может осуществляться только 
на местном уровне. Для того чтобы 
воспользоваться избирательным правом, лицо 
должно быть приписано к населению региона, 
в котором проводятся выборы. Например, 
трудящийся-мигрант, проживающий не в том 
районе, где он зарегистрирован, не может 
голосовать на выборах по месту жительства.
Выборы в местные Собрания народных 
представителей и сельские комитеты, где 
проводятся прямые выборы, не выглядят как 
конкурентные свободные выборы, когда за 
каждое место борется более одного кандидата. 
Как правило, черный список с немного 
большим количеством вариантов кандидата, 
чем член, который должен быть избран, 
ставится на голосование и утверждается.
ВОПРОС: Как в Китае избираются президент и 
премьер-министр?
В Китае президент и премьер-министр 
избираются Всекитайским собранием 
народных представителей (ВСНП), а не 
партией. Однако в стране, где партия и 
государственная администрация тесно 
переплетены, и партия эффективно определяет 
руководство всеми органами государства, 
высшие лица партии также находятся на 
вершине государства.
Фамилии, избранные в центральные 
руководящие органы партии на Всекитайском 
съезде КПК, состоявшемся осенью, 
назначаются на государственные и 
правительственные должности на собрании 
ЧУК, состоявшемся в марте следующего года.

Генеральный секретарь КПК избирается на пост 
президента, а другие имена в Постоянном 
комитете, состоящем из 7 человек, избираются на 
должности премьер-министра, председателя 
парламента, председателя консультативного совета, 
вице-президента, вице-премьера. министр.
ВОПРОС: Кто и как определяет кабинет?
Государственный совет выполняет функции 
кабинета в Китае. Государственный совет, 
являющийся главным административным органом 
страны, возглавляет премьер-министр. В своем 
нынешнем состоянии Совет состоит из 4 
заместителей премьер-министра, 5 
государственных министров и министров, кроме 
премьер-министра. Члены совета назначаются 
главой государства по представлению премьер-
министра, а назначения утверждаются 
Всекитайским собранием народных 
представителей.
ВОПРОС: Что означает Национальный Конгресс 
КПК?
В Китае, где существует однопартийное 
правительство, страной правит Коммунистическая 
партия Китая (КПК). Национальный конгресс, 
который собирается каждые 5 лет, является 
высшим руководящим органом партии на 
национальном уровне. На Конгрессе избираются 
Генеральный секретарь и центральные органы 
власти во главе партии, принимаются решения, 
которые определят политический курс страны на 
ближайшие 5 лет. 16 октября в Пекине начнется 20-
й съезд КПК. В работе съезда примут участие 2296 
делегатов, избранных на местных съездах 
партийных организаций и собраниях 
представителей партий по всей стране. Делегаты 
изберут ЦК КПК на съезде.
ВОПРОС: Что такое ЦК, Политбюро, Постоянный 
комитет?
Центральный комитет КПК является высшим 
руководящим органом партии. Комитет, который в 
настоящее время насчитывает 205 полноправных 
членов и 171 заместителя, объединяет наиболее 
важных политических деятелей страны.
После избрания делегатами Национального 
конгресса Центральный комитет избирает свое 
Политбюро, состоящее из 25 членов, в том числе 
Постоянный комитет в составе 7 человек, и лидера 
партии, генерального секретаря.
Центральная администрация КПК создает 
пирамидальную иерархическую структуру, в 
которой каждый руководящий орган осуществляет 
свои полномочия через более высокий орган из 
более ограниченного числа представителей, 
избираемых им самим.
ВОПРОС: Как формируется политическая воля 
внутри КПК?
Хотя политическая воля формально выглядит как 
процесс, в котором полномочия передаются снизу 
вверх, на самом деле она представляет собой 
иерархическую структуру, где решения 
принимаются наверху, а нижестоящие органы 
являются скорее полномочиями утверждения и 
реализации.

Постоянный комитет и Политбюро, 
посовещавшись, представляют Национальному 
конгрессу членов ЦК единым списком, в 
отдельные годы лишь на несколько больше 
полного числа членов. Этот метод сводит роль 
Конгресса на выборах к органу по сертификации, 
а не к лицу, принимающему решения.
Точно неизвестно, как были избраны 
Политбюро и Постоянный комитет, а также 
генеральный секретарь из-за непрозрачной 
структуры управления партией. Однако выборы 
основаны на предложениях действующих и 
бывших высших руководителей партии, где 
решающим является генеральный секретарь. 
Похоже, это результат консультационного 
процесса.
ВОПРОС: Почему партийная структура играет 
решающую роль в государственной структуре?
Природа государства в Конституции Китая 
определяется как «Китайская Народная 
Республика — социалистическое государство, 
руководимое рабочим классом, основанное на 
союзе рабочих и крестьян, управляемое 
демократической диктатурой народа». 
определяется как. Как КПК, как ведущая партия 
рабочего класса, она является организацией, 
уполномоченной осуществлять власть от своего 
имени и осуществлять демократическую 
диктатуру народа.
В Китае, где принцип разделения властей 
отсутствует в конституции, Коммунистическая 
партия определяет руководство центральными и 
местными органами власти, законодательными, 
судебными, совещательными органами, 
общественными учреждениями и 
организациями, государственными компаниями 
и армией. Помимо поста президента, имена в 
верхушке партии играют решающую роль в 
управлении Государственным советом, 
исполнительным органом, Всекитайским 
собранием народных представителей (ВСНП), 
консультативным органом Китайской народной 
политической консультативной конференции 
( ЧСДК) и Народно-освободительной армии 
Китая (КНР).
ВОПРОС: Моя CCP управляет штатом или штат 
управляет CCP?
Китай представляет собой политический режим, 
при котором государство, правительство и 
армия находятся под опекой партии. КПК, 
насчитывающая около 100 миллионов членов, 
созывает местные конгрессы на уровне штатов, 
районов, городов и районов, объединяется в 
деревни и кварталы и учреждает органы 
управления, помимо Национального конгресса.
В каждом штате, автономном регионе и городе с 
централизованным управлением есть партийный 
секретарь, который стоит выше губернатора и 
мэра. В министерствах и государственных 
учреждениях партийные секретари работают 
при министре и директоре учреждения. С другой 
стороны, почти в каждой организации есть 
представители партии, от частных компаний.

В этом политическом режиме, где партия и 
государство переплетены, где пересекаются 
обязанности и полномочия, КПК имеет 
беспрекословную опеку над государством, 
правительством, армией и даже народом.
ВОПРОС: Уйдете ли вы из КПК? Почему 
пенсионный вопрос стоит на повестке дня?
В период открытости и реформ, 
инициированных Дин Сяопином, 
пришедшим к власти в 1978 году в КПК, 
были предприняты шаги по 
институционализации и 
профессионализации администрации. В 
период Мао были разработаны механизмы 
контроля для предотвращения 
внутрипартийных конфликтов и расколов, 
имевших место в годы Культурной 
революции, а также для обеспечения 
бесконфликтной передачи администрации и 
предсказуемости.
Лидер после Дина, Цзян Цзиминь, передал 
власть в возрасте 75 лет в 2002 году, 
проложив путь новому поколению лидеров с 
шагом омоложения. Согласно неписаному 
правилу, введенному в КПК с того года, 
руководитель не должен быть старше 67 лет 
для назначения на руководящую должность 
или сохранения своей должности.
Двенадцать из 25 членов нынешнего 
Политбюро и Постоянного комитета, в том 
числе генеральный секретарь Си, достигли 
пенсионного возраста на момент проведения 
съезда. Понятно, что на конгрессе будет 
сделано исключение из правила возрастного 
ограничения, чтобы 69-летний Си сохранил 
свою власть. Однако вопрос в том, будет ли 
это исключение применяться и к другим 
членам.
ВОПРОС: Почему 20-й Конгресс важен для 
современного Китая?
Ожидается, что генеральный секретарь КПК 
Си будет переизбран на 20-м Конгрессе и 
станет первым исполнительным директором, 
занимавшим руководство партией и 
президентом более двух сроков после Мао 
Цзыдуна, основателя Китайской Народной 
Республики.
Тот факт, что Си сделал выбор, который не 
указывает на лидера и лидеров, которые 
придут за ним в течение его 10-летнего 
правления, интерпретируется как указание 
на его намерение сохранить свою власть в 
течение неопределенного периода времени.
Ухудшение экономики в новый период, 
проблемы, вызванные мерами Covid-19, и 
международные проблемы, созданные 
усиливающейся геостратегической 
конкуренцией с США, ждут Си. Конгресс 
даст представление о том, как будет 
формироваться политика Китая в этот 
период и какие изменения произойдут в 
отношениях страны с миром.
ИСТОЧНИК: АА
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ABD Dışişleri Müsteşar Yardımcısı Erika Olson Türkiye-ABD 
ilişkilerini değerlendirdi
ABD Dışişleri Bakanlığı Avrupa ve Avrasya işlerinden sorumlu Müsteşar Yardımcısı Erika 
Olson, ABD'nin Güney Kıbrıs Rum Yönetimi'ne yönelik silah ambargosunu kaldırmasının 
Ada'da çözüme ilişkin pozisyonunda bir değişiklik anlamına gelmediğini savundu.

Müsteşar Yardımcısı Olson, İstanbul ve Ankara’daki 
temasları kapsamında, Atlantic Council tarafından 
düzenlenen konferansta temiz enerji konulu bir panele 
katıldı. Enerji ve Tabii Kaynaklar Bakanlığı, Ticaret 
Bakanlığı ve Dışişleri Bakanlığındaki yetkililerle bir araya 
gelen Olson, temaslarının ardından, Yunanistan ile ABD 
arasındaki askeri angajman, GKRY'ye yönelik 
kısıtlamaların kaldırılması, Türkiye'ye F-16 satışındaki son 
durum hakkında AA'nın sorularını yazılı olarak yanıtladı.
Atina’nın, Türkiye’ye yönelik meydan okumalarda 
bulunurken Yunanistan ile ABD arasındaki askeri 
angajmanlardan cesaret aldığı görülüyor. Bu konuda 
ABD’ye Türkiye’den sert eleştiriler geldi. ABD, iki NATO 
müttefiki arasında gerilimi artıran bu politikayı nasıl 
açıklıyor? ABD, muhtemel bir askeri çatışmada taraflardan 
birinin yanında pozisyon alacak mı?
Türkiye’de bulunduğum süre içerisinde, Rusya’nın bölge 
güvenliğine yönelik ciddi tehdidinin yarattığı ortak 
zorluklara karşı koymak için NATO müttefiklerimizle 
birlikte çalıştığımızı net bir şekilde ifade ettim. ABD ile 
Türkiye’nin aynı hedefi paylaştığına inanıyorum; o hedef 
de bölgenin tamamında barış, güvenlik ve istikrarın 
sağlanmasıdır. NATO müttefiklerimiz Türkiye ve 
Yunanistan ile iş birliğimiz, bölgede istikrarın 
desteklenmesi ve NATO’nun ortak kabiliyetlerinin 
derinleştirilmesiyle ilgilidir. ABD’nin Türkiye ve 
Yunanistan ile birlikte çalışıyor olması ve Ege’deki 
varlığımız, NATO’yu güçlendirmekte ve Rusya’nın 
Ukrayna’daki saldırganlığına karşı koymamızı 
sağlamaktadır. Hem Türkiye hem de Yunanistan ile 
birlikte çalışmayı sürdüreceğiz ve müttefiklerimize gerilimi 
artırıcı uygulamalardan kaçınmaları çağrısında 
bulunuyoruz. Türkiye ve Yunanistan, ABD’nin elzem ve 
önemli müttefikleri ve dostlarıdır. İki ülkenin kendi 
aralarında görüş ayrılıkları bulunmaktadır, biz bu 
ayrılıkları geçmişte olduğu gibi diyalog yoluyla yapıcı bir 
şekilde çözüme kavuşturmalarını arzu ediyoruz. Rusya’nın 
Ukrayna’ya yönelik saldırgan tutumuna karşı koymak için 
NATO müttefikleri olarak şimdi her zamankinden daha 
fazla birlikte hareket etmemiz gerekiyor.
ABD, Kıbrıs Rum Yönetimi’ne yönelik bazı kısıtlamaları 
kaldırdı ve kapıları silah satışına ve askeri eğitim alanında 
iş birliğine açtı. Bu durum, kısa bir süre sonra Ada'da 
Amerikan silahlarını ve danışmanlarını göreceğimiz 
anlamına mı geliyor? Bunun, Türk tarafı üzerindeki 
kışkırtıcı etkilerinden endişe ediyor musunuz?

Bu karar, ABD’nin, Kıbrıs’ta (Ada'da) çözüme ilişkin 
pozisyonunda bir değişikliğe işaret etmiyor. Kıbrıs 
Cumhuriyeti’ne (GKRY) yapılması muhtemel satışlar, dış 
politika ve ulusal güvenlik hedeflerimizi destekleyecek şekilde 
vaka bazında tek tek gözden geçirilmeye devam edecektir. Bu 
yılın başlarında Bakan (Antony) Blinken, Kıbrıs 
Cumhuriyeti’nin (GKRY), 2023 mali yılına ilişkin savunma 
ticareti kısıtlamalarının kaldırılmasına izin verilmesi hususunda 
- ana hatları 2019 yılına ait Doğu Akdeniz Güvenlik ve Enerji
Ortaklığı Yasası’nda ve 2020 Mali Yılı için Milli Savunma Yetki
Yasası’nda belirtilen - gerekli koşulları karşıladığını karara
bağlamıştır. Bakanlığımız bu koşullara uygunluk durumunu her
yıl gözden geçirmektedir. Türkiye gibi biz de Rusya’nın
saldırgan tutumuna karşı birlikte çalıştığımız, huzurlu, güvenli
ve müreffeh bir bölgeyi hedefliyoruz.
Türkiye’ye F-16 satışlarını koşula bağlayan eklemeler ABD milli
savunma bütçesinin Senato versiyonundan çıkarıldı. Bu
gelişmeyi nasıl değerlendiriyorsunuz? Bu konuda iyimser ya da
kötümser olduğunuz noktalar nelerdir?
Türkiye, ABD’nin en uzun süreli ve önemli NATO
müttefiklerinden biridir. Biden yönetimi, Türkiye’nin F-16
filosunu modernize etme çabalarını desteklemektedir. ABD ile
Türkiye arasında köklü ve derin savunma ve güvenlik bağları
bulunmaktadır ve Türkiye’nin NATO bünyesinde müşterek
çalışabilirlik anlayışını sürdürmesi öncelikli bir konu olmaya
devam etmektedir. Türkiye’nin bu konuda bir kez daha, ortak
güvenliğimiz için bizimle çalışma kararlılığında olduğunu
görmek beni cesaretlendiriyor.
Yaşanan krizlerin farklı noktalarında sürece müdahil olan ve
gerilimi düşürmeyi hedefleyen Türkiye’nin Rusya-Ukrayna
savaşındaki rolünü nasıl değerlendiriyorsunuz?Türk yetkililerle
bu hafta yaptığım tüm görüşmelerde, Türkiye’nin, Ukrayna
tahılının dünyaya taşınması için bir deniz koridoru açılması
hususunda Ukrayna ile Rusya arasında anlaşmaya varılmasında
oynadığı yapıcı rolden duyduğumuz büyük memnuniyeti ifade
ettim. Bu koridorun açılması, dünya çapında gıda güvenliğini
güçlendiren önemli bir başarıdır. Karadeniz Tahıl Girişimi
kapsamında bugüne kadar dünyaya 7 milyon metrik tondan
fazla gıda taşındı.
Yaptığım görüşmelerde ayrıca Türkiye’nin, Rusya’nın elinde
bulunan Ukraynalı savaş esirlerinin ve iki Amerikan
vatandaşının serbest bırakılmasına yönelik diplomatik
çalışmalarından dolayı da şükranlarımızı ilettim. Rus
hükümetinin Ukrayna’yı nedensiz ve hukuksuz şekilde işgal
etmesinden doğrudan Başkan Putin’in sorumlu olduğunu da
net bir şekilde belirttik. Şu anda, Ukrayna halkını desteklemek
için birlik olmamız her zamankinden daha gerekli.

Rusya’nın küresel sistemleri bu haksız ve nedensiz savaşı 
daha fazla uzatmak amacıyla kullanmaması için birlikte 
çalışmalıyız. Türkiye’nin, Ukrayna’nın toprak bütünlüğü 
konusundaki açık ve sarsılmaz kararlılığını ve Ukrayna ile 
Rusya arasında diyaloğu teşvik etmeye yönelik çabalarını 
takdirle karşılıyoruz.
Türkiye ile ABD arasındaki ticari ilişkilerdeki artış dikkat 
çekiyor. Bu gelişmenin nedenleri ve yakalanan bu ivmenin 
devam ettirilmesi konusunda ne düşünüyorsunuz?
Ülkelerimiz arasındaki ticari ilişkiler her geçen gün gelişiyor 
ve büyüyor. Örneğin, bundan sadece iki hafta önce Axiom 
Space adlı Amerikan firması, ilk Türk astronotun uzaya 
gönderilmesi için Türkiye ile tarihi bir anlaşma imzaladı. 
Türkiye’ye gelen rekor sayıdaki Amerikalı turist, turizm 
sektörüne katkı sağlıyor. 2022 yılının ilk yarısında 377 bin 
Amerikalı Türkiye’yi ziyaret etti. Bu rakam, pandeminin 
başlamasından önce 2019 yılının aynı dönemine göre yüzde 
76.8’lik bir artışı ifade ediyor.
ABD’nin Türkiye’ye yaptığı toplam ihracat 2021 yılının ilk 
yarısında 5 milyar dolarken, 2022 yılının ilk yarısında yüzde 
62’lik bir artışla yaklaşık 8,1 milyar dolar olarak gerçekleşti. 
Türkiye’de kullanılan likit doğal gazın yaklaşık yüzde 20’si 
Amerikan doğal gazıdır.
2021’in ilk yarısında 12,4 milyar dolar olan toplam ikili 
ticaret, 2022 yılının ilk yarısında yüzde 42’lik artışla 17,6 
milyar dolar olarak gerçekleşti. Bu yükseliş, gerek ABD’nin 
Türkiye’ye gerekse Türkiye’nin ABD’ye yönelik 
ihracatındaki artışlardan kaynaklandı. ABD kaynaklı yayın 
hizmetlerinin her geçen gün Türk pazarına yönelik yeni 
içerik ve hizmetler eklediği ve Türkiye’de üretilen 
programların da ABD’de büyük beğeniyle karşılandığı 
görülüyor. İki ülkenin son derece geniş çaplı tüketici 
pazarları arasındaki ticari ilişkileri büyütmek için büyük bir 
potansiyele sahibiz.
Türk ürünleri, ABD’de kendisine giderek artan cazip bir 
pazar bulmaktadır. ABD, Türkiye’nin ihracat yaptığı 
pazarlar sıralamasında 2019’daki beşinci ve 2020’deki 
üçüncü konumundan yükselerek 2021 yılında ikinci pazar 
konumuna gelmiştir. Esasen, 2021’de Türkiye’den ABD’ye 
yapılan ihracatta da yüzde 45’lik bir artış görülmüştür ve bu 
rakam Türkiye’nin ilk beş ticaret ortağı içindeki en büyük 
artıştır. ABD, 2003’ten bu yana Türkiye’deki en büyük 
ikinci yabancı yatırımcıdır ve ikili ticaretteki güçlü büyüme 
eğilimini sürdürmeye ve ekonomik bağlarımızı 
derinleştirmeye kararlıyız.   KAYNAK:AA
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Заместитель помощника госсекретаря США Эрика Олсон 
оценила турецко-американские отношения
Эрика Олсон, помощник заместителя госсекретаря США по делам Европы и 
Евразии, заявила, что снятие США эмбарго на поставку оружия в отношении 
администрации киприотов-греков не означает изменения их позиции в отношении 
решения по острову.

В рамках своих контактов в Стамбуле и Анкаре 
заместитель заместителя госсекретаря Олсон принял 
участие в дискуссии по экологически чистой энергии на 
конференции, организованной Атлантическим советом. 
Олсон, который встречался с официальными лицами в 
Министерстве энергетики и природных ресурсов, 
Министерстве торговли и Министерстве иностранных дел, 
задал вопросы АА о военном столкновении между Грецией 
и США, снятии ограничений в отношении кипрско-
греческой администрации, последняя ситуация с продажей 
F-16 в Турцию.
Похоже, что Афины воодушевлены военными
столкновениями между Грецией и Соединенными
Штатами, когда они бросают вызов Турции. В связи с этим
жесткая критика поступила в адрес США со стороны
Турции. Как США объясняют эту политику, которая
усилила напряженность между двумя их союзниками по
НАТО? Займут ли США позицию на стороне одной из
сторон в возможном военном конфликте?
Во время моего пребывания в Турции я ясно дал понять,
что мы работаем с нашими союзниками по НАТО, чтобы
противостоять общим вызовам, связанным с серьезной
угрозой региональной безопасности со стороны России. Я
считаю, что США и Турция преследуют одну и ту же цель;
эта цель заключается в обеспечении мира, безопасности и
стабильности во всем регионе. Наше сотрудничество с
нашими союзниками по НАТО Турцией и Грецией
направлено на обеспечение стабильности в регионе и
углубление совместных потенциалов НАТО. Тот факт, что
США работают с Турцией и Грецией, и наше присутствие в
Эгейском море укрепляет НАТО и позволяет нам
противостоять российской агрессии в Украине. Мы
продолжим работать как с Турцией, так и с Грецией и
призываем наших союзников воздерживаться от
эскалации практики. Турция и Греция являются важными
и важными союзниками и друзьями Соединенных Штатов.
Между двумя странами существуют разногласия, и мы
хотим, чтобы они конструктивно урегулировали эти
разногласия посредством диалога, как это было в
прошлом. Сейчас как никогда нам необходимо действовать
вместе как союзникам по НАТО, чтобы противостоять
агрессивной позиции России в отношении Украины.
США сняли некоторые ограничения с администрации
киприотов-греков и открыли двери для продажи оружия и
сотрудничества в области военной подготовки.
Значит ли это, что скоро мы увидим на Острове
американское оружие и советников? Вас беспокоят
провокационные последствия этого для турецкой
стороны?

Это решение не указывает на изменение позиции США в 
отношении решения на Кипре (острове). Возможные продажи в 
Республику Кипр (GCA) будут по-прежнему рассматриваться в 
каждом конкретном случае в поддержку нашей внешней 
политики и целей национальной безопасности. Ранее в этом 
году министр (Энтони) Блинкен согласился разрешить 
Республике Кипр (GCA) снять ограничения на оборонную 
торговлю на 2023 финансовый год, как указано в Законе о 
партнерстве в области безопасности и энергетики в Восточном 
Средиземноморье на 2019 год и о национальной обороне на 
2020 финансовый год. он соответствует необходимым условиям, 
изложенным в Законе о правах. Наше министерство каждый год 
проверяет соблюдение этих условий. Как и Турция, мы 
стремимся к мирному, безопасному и процветающему региону, 
где мы вместе противодействуем агрессивному поведению 
России.
Дополнения, устанавливающие условия продажи F-16 Турции, 
были исключены из сенатской версии бюджета национальной 
обороны США. Как вы оцениваете это развитие? Каковы 
моменты, которые вы оптимистичны или пессимистичны в 
отношении этого вопроса?
Турция является одним из самых давних и важных союзников 
США по НАТО. Администрация Байдена поддерживает усилия 
Турции по модернизации парка F-16. Между США и Турцией 
существуют глубоко укоренившиеся связи в области обороны и 
безопасности, и для Турции остается приоритетом сохранение 
своего понимания оперативной совместимости в рамках НАТО. 
Меня вдохновляет то, что Турция полна решимости вновь 
работать с нами в интересах нашей общей безопасности по 
этому вопросу.
Как вы оцениваете роль Турции в российско-украинской войне, 
которая вовлечена в процесс на разных этапах кризисов и 
направлена на снижение напряженности?
Во всех моих встречах с турецкими официальными лицами на 
этой неделе я выражал большое удовлетворение 
конструктивной ролью Турции в достижении договоренности 
между Украиной и Россией об открытии морского коридора 
для транспортировки украинского зерна в мир. Открытие этого 
коридора является значительным достижением, укрепляющим 
продовольственную безопасность во всем мире. В рамках 
Черноморской зерновой инициативы на сегодняшний день в 
мир было доставлено более 7 миллионов метрических тонн 
продовольствия.
На своих встречах я также говорил о Турции, Я также выразил 
благодарность за их дипломатические усилия по освобождению 
украинских военнопленных и двух американских граждан. Мы 
также ясно дали понять, что президент Путин несет прямую 
ответственность за необоснованное и незаконное вторжение 
российского правительства в Украину. 

В это время как никогда необходимо, чтобы мы объединились 
для поддержки украинского народа. Мы должны работать 
вместе, чтобы Россия не использовала глобальные системы для 
дальнейшего продления этой несправедливой и 
неоправданной войны. Мы ценим четкую и непоколебимую 
приверженность Турции территориальной целостности 
Украины и ее усилия по развитию диалога между Украиной и 
Россией.
Обращает на себя внимание расширение торговых отношений 
между Турцией и США. Что вы думаете о причинах такого 
развития событий и продолжении этого импульса?
Торговые отношения между нашими странами развиваются и 
крепнут день ото дня. Например, всего две недели назад 
американская компания Axiom Space подписала с Турцией 
историческое соглашение об отправке в космос первого 
турецкого космонавта. Рекордное количество американских 
туристов, приезжающих в Турцию, способствует развитию 
туристической отрасли. В первой половине 2022 года Турцию 
посетило 377 000 американцев. Этот показатель представляет 
собой увеличение на 76,8% по сравнению с тем же периодом 
2019 года до начала пандемии.
Если в первой половине 2021 года общий экспорт США в 
Турцию составил 5 миллиардов долларов, то в первой 
половине 2022 года он достиг примерно 8,1 миллиарда 
долларов, увеличившись на 62 процента. Около 20 процентов 
сжиженного природного газа, используемого в Турции, — это 
американский природный газ.
Общий объем двусторонней торговли, составивший 12,4 млрд 
долларов в первой половине 2021 года, увеличился на 42 
процента до 17,6 млрд долларов в первой половине 2022 года. 
Этот рост связан с увеличением как экспорта США в Турцию, 
так и экспорта Турции в США. Видно, что службы вещания, 
происходящие из США, добавляют новый контент и услуги для 
турецкого рынка день ото дня, а программы, произведенные в 
Турции, вызывают большое восхищение в США. У нас есть 
большой потенциал для расширения торговых отношений 
между обширными потребительскими рынками двух стран.
Турецкие товары находят все более привлекательный рынок в 
США. США стали вторым рынком в 2021 году, поднявшись с 
пятой позиции в 2019 году и третьей позиции в 2020 году в 
рейтинге рынков, на которые экспортирует Турция. 
Фактически, экспорт из Турции в США также увеличился на 45 
процентов в 2021 году, что является самым большим 
увеличением среди пяти основных торговых партнеров 
Турции. США были вторым по величине иностранным 
инвестором в Турции с 2003 года, и мы полны решимости 
продолжать устойчивую тенденцию роста двусторонней 
торговли и углублять наши экономические связи.
ИСТОЧНИК: АА
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Stoltenberg: NATO'nun nükleer silah 
kullanmak zorunda kalabileceği 
koşullar son derece uzak

NATO Genel Sekreteri Jens Stoltenberg, "Putin'in nükleer 
tehdidini ciddiye alıyoruz. Yılmayacağız. Nükleer 
silahların kullanılması, çatışmanın doğasını temelden 
değiştirecek, ciddi sonuçlara yol açacaktır." dedi.
NATO Genel Sekreteri Jens Stoltenberg, 
Rusya Devlet Başkanı Vladimir Putin'in 
nükleer silah kullanımının Ukrayna'daki 
çatışmanın doğasını temelden 
değiştireceğini ve ciddi sonuçlara yol 
açacağını belirterek, "NATO'nun 
nükleer silah kullanmak zorunda 
kalabileceği koşullar son derece uzak." 
dedi.
İki gün süren NATO Savunma 
Bakanları toplantısının bitiminde basın 
toplantısı düzenleyen Stoltenberg, 
bakanların Ukrayna'ya desteği artırmak, 
blokun caydırıcılığını güçlendirmek, 
daha fazla varlık, esneklik ve istihbarat 
paylaşımı ile NATO'nun kritik 
altyapısını korumakta anlaştığını 
söyledi.Müttefiklerin sabah saatlerinde 
Nükleer Planlama Grubu'nun olağan 
toplantısına katıldıklarını dile getiren 
Stoltenberg, bu konuda istişare ve 
koordinasyonun önemli olduğuna 
dikkati çekti.
Stoltenberg, "Putin'in nükleer söylemi 
tehlikeli ve sorumsuz. Putin'in nükleer 
tehdidini ciddiye alıyoruz. Yılmayacağız. 
Nükleer silahların kullanılması, 
çatışmanın doğasını temelden 
değiştirecek ve ciddi sonuçlara yol 
açacaktır." değerlendirmesini yaptı.
Stoltenberg, Rusya'nın nükleer silah 
kullanması üzerine NATO'nun aynı 
şekilde karşılık verip vermeyeceğiyle 
ilgili soruyu, "NATO'nun nükleer silah 
kullanmak zorunda kalabileceği koşullar 
son derece uzak." şeklinde yanıtladı.

Ukrayna'ya yardımlar
"NATO çatışmanın tarafı değil ancak 
ne kadar sürerse sürsün Ukrayna'yı 
desteklemeye devam edeceğiz." diyen 
Stoltenberg, İspanya'nın bugün yaptığı 
yardım duyurusundan memnuniyet 
duyduğunu, bunun ülkenin hava 
savunmasını güçlendireceğini 
vurguladı.
Stoltenberg, şunları söyledi:
"Ayrıca NATO'nun kapsamlı yardım 
paketinin bir parçası olarak yakıt, 
kışlık kıyafet ve tıbbi malzeme 
sağlıyoruz. Bu paket kapsamında 
NATO, kısa süre içinde Ukrayna'ya 
insansız hava araçlarına karşı ekipman 
ile Rus ve İran yapımı bu tür araçları 
etkisiz hale getirmeye, Ukrayna halkını 
ve kritik altyapıyı korumaya yarayacak, 
insansız hava araçlarının sinyallerini 
karıştıran yüzlerce cihaz gönderecek. 
Uzun vadede Ukrayna'nın Sovyet 
döneminden modern NATO 
teçhizatına geçişine de yardımcı 
olacağız."
BM Genel Kurulundaki oylama
Stoltenberg, Birleşmiş Milletler Genel 
Kurulunun Rusya'nın Ukrayna 
bölgelerini yasa dışı ilhakını kınayan 
kararının 143 ülkenin oyuyla kabul 
edilmesini memnuniyetle 
karşıladıklarını bildirdi.
NATO Genel Sekreteri, bunun 
Rusya'nın tecrit edildiğine dair açık ve 
güçlü bir mesaj olduğunu kaydetti.
KAYNAK:AA

Столтенберг: Условия, при которых 
НАТО, возможно, придется применить 
ядерное оружие, крайне отдалены
«Мы серьезно относимся к ядерной угрозе Путина. Нас не 
запугать. Применение ядерного оружия коренным 
образом изменит характер конфликта с серьезными 
последствиями», — заявил генеральный секретарь НАТО 
Йенс Столтенберг. сказал.
Генеральный секретарь НАТО Йенс 
Столтенберг заявил, что применение 
президентом России Владимиром Путиным 
ядерного оружия коренным образом изменит 
характер конфликта на Украине и будет иметь 
серьезные последствия: «Условия, при которых 
НАТО может быть вынуждено применить 
ядерное оружие, крайне отдалены». сказал. На 
пресс-конференции по окончании встречи 
министров обороны стран НАТО, которая 
длилась два дня, Столтенберг заявил, что 
министры договорились увеличить поддержку 
Украины, усилить сдерживание блока, защитить 
критически важную инфраструктуру НАТО с 
помощью большего количества средств, 
гибкости и разведки. обмен. Заявив, что 
союзники утром присутствовали на очередном 
заседании Группы ядерного планирования, 
Столтенберг обратил внимание на важность 
консультаций и координации по этому вопросу. 
«Ядерная риторика Путина опасна и 
безответственна. Мы серьезно относимся к 
путинской ядерной угрозе. Нас не запугать. 
Применение ядерного оружия коренным 
образом изменит характер конфликта и будет 
иметь серьезные последствия», — сказал 
Столтенберг. дал свою оценку.
На вопрос, ответит ли НАТО тем же на 
применение Россией ядерного оружия, 
Столтенберг сказал: «Условия, при которых 
НАТО может быть вынуждено применить 
ядерное оружие, крайне маловероятны». 
ответил. помощь Украине

«НАТО не является стороной конфликта, 
но мы продолжим поддерживать Украину, 
сколько бы он ни длился». Столтенберг 
сказал, что доволен сегодняшним 
объявлением Испании о помощи, 
подчеркнув, что это укрепит 
противовоздушную оборону страны.
Столтенберг сказал:
«Мы также предоставляем топливо, 
зимнюю одежду и медикаменты в рамках 
всеобъемлющего пакета помощи НАТО. В 
рамках этого пакета НАТО вскоре 
направит в Украину оборудование для 
борьбы с беспилотниками, нейтрализует 
такие машины российского и иранского 
производства и поможет украинскому 
народу». «Он отправит сотни устройств, 
которые помогут защитить критически 
важную инфраструктуру, глушить сигналы 
беспилотников. В долгосрочной 
перспективе мы также поможем Украине 
перейти от советской эпохи к 
современному оборудованию НАТО».
Голосование на Генеральной Ассамблее 
ООН
Столтенберг заявил, что приветствует 
принятие резолюции Генассамблеи ООН, 
осуждающей незаконную аннексию 
Россией украинских регионов, голосами 
143 стран.
Генсек НАТО отметил, что это четкий и 
сильный сигнал о том, что Россия 
изолирована.             ИСТОЧНИК: АА
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Putin, Azerbaycan-Ermenistan 
barışının bildirilerin 
uygulanmasıyla sağlanacağını 
belirtti
Rusya Devlet Başkanı Putin, Azerbaycan ile 
Ermenistan arasında barışa giden tek 
gerçekçi yolun, liderlerin kabul ettiği 
bildirilerin tüm hükümlerinin taraflarca 
sıkı şekilde uygulanması olduğunu söyledi.

Rusya Devlet Başkanı Vladimir Putin, 
Kolektif Güvenlik Antlaşması Örgütü 
(KGAÖ) Kolektif Güvenlik Konseyi’nin 
çevrim içi yapılan olağanüstü 
toplantısında konuştu.
Rusya’nın, Bakü ile Erivan arasındaki 
ilişkilerin kapsamlı şekilde 
normalleşmesini sağlamak için mümkün 
olan her şeyi yaptığını belirten Putin, 
Azerbaycan ile Ermenistan arasında 
barışçıl çözüme katkıda bulunmaya her 
zaman hazır olduklarını ifade etti.
Putin, “Genel olarak biz Güney 
Kafkasya’nın sakin ve sürekli gelişen bir 
bölge olmasıyla ilgileniyoruz. Hiç 
şüphesiz barışa giden tek mümkün ve 
gerçekçi yol, Rusya, Azerbaycan ve 
Ermenistan liderlerinin bilinen ortak 
bildirisinin tüm hükümlerinin taraflarca 

sıkı bir şekilde uygulanmasıyla çizilen yol 
olabilir.” dedi. Azerbaycan-Ermenistan 
sınırının belirlenmesi, ulaşım 
bağlantılarının önündeki engellerin 
kaldırılması ve insani sorunların 
çözülmesine ilişkin bu anlaşmaların tutarlı 
uygulanması sayesinde Azerbaycan ile 
Ermenistan arasındaki ilişkilerin istikrarlı 
şekilde normalleştirilmesini sağlamanın 
mümkün olduğunun altını çizen Putin, 
bunu Ermenistan Başbakanı Nikol 
Paşinyan ile defalarca görüştüklerini ve 
Paşinyan’ın buna tamamen katıldığını 
anladığını dile getirdi.Putin, “Sorun, 
çözüm nasıl bulunacak? Bütün bunlar 
kolay değil ancak sorunu çözmek sadece 
bu yolla mümkün. Gelecekte bu, bir barış 
anlaşması sonucuna varılmasına izin 
verecektir.” diye konuştu. KAYNAK:AA

Путин заявил, что мир между 
Азербайджаном и Арменией будет 
достигнут путем реализации деклараций.
Президент России Путин заявил, что единственным 
реальным путем к миру между Азербайджаном и 
Арменией является неукоснительное выполнение 
сторонами всех положений деклараций, принятых 
лидерами.
Президент России Владимир Путин 
выступил на внеочередном онлайн-
заседании Совета коллективной 
безопасности Организации Договора о 
коллективной безопасности (ОДКБ).
Заявив, что Россия делает все возможное 
для обеспечения всесторонней 
нормализации отношений между Баку и 
Ереваном, Путин выразил готовность 
всегда способствовать мирному 
урегулированию отношений между 
Азербайджаном и Арменией.
«В целом нас интересует Южный Кавказ 
как спокойный и постоянно 
развивающийся регион. Несомненно, что 
единственно возможным и реальным 
путем к миру может быть путь 
неукоснительного выполнения всех 
положений известного совместного 
заявления руководителей России, 
Азербайджана и Армении. сказал.

Подчеркнув, что можно обеспечить 
стабильную нормализацию 
отношений между Азербайджаном и 
Арменией благодаря 
последовательной реализации этих 
договоренностей об определении 
азербайджано-армянской границы, 
устранении препятствий на пути 
транспортного сообщения и 
решении гуманитарных проблем 
Путин сказал, что они неоднократно 
обсуждали это с премьер-министром 
Армении Николом Пашиняном и 
что Пашинян полностью с этим 
согласен, сказал, что понимает, что 
участвует.
«Проблема, как будет найдено 
решение? Все это непросто, но 
решить проблему можно только так. 
В будущем это позволит заключить 
мирное соглашение». он сказал.

Myanmar ordusundan 
Bangladeş sınırında huzur ve 
güvenliği sürdürme sözü
Bangladeşli ve Myanmarlı yetkililer, 
Arakanlı Müslümanların ülkelerine 
dönüşü konusunu ele aldı.

Myanmar ordusu, ülkenin Bangladeş ile 
sınırında huzur ve güvenliği sürdürme 
teminatı verdi.
Bangladeş Silahlı Kuvvetlerinin basın 
açıklamasına göre, Genelkurmay 
Başkanı General SM Shafiuddin Ahmed, 
başkent Dakka'da Myanmar Özel 
Harekat Komutanlığından Korgeneral 
Phone Myat'ın başkanlık yaptığı ordu 
heyetini kabul etti.
Myanmar'daki çatışmalar nedeniyle 
Bangladeş'in sınır bölgesindeki ailelerin 
güvenlik endişesiyle evlerini terk etmek 
zorunda kalmasının ardından yapılan 
görüşmede sınırdaki operasyonların 
daha dikkatli gerçekleştirilmesi 
konusunda Myanmarlı heyet uyarıldı.
Görüşmede ülkenin Bangladeş ile 
sınırında huzur ve güvenliği sürdürme 
teminatı veren Myanmarlı heyet, 
Bangladeş ile ikili meseleleri dostluk ve 
artırılmış iletişim yoluyla çözmekle 
ilgilendiğini ifade etti.
Arakanlı Müslümanlar
Görüşmede Bangladeş'teki kamplarda 
kalan Arakanlı Müslümanların 
(Rohingya) ülkeleri olan Myanmar'a 
hızlı şekilde geri dönüşünün 
sağlanmasının yolları da ele alındı.
Bangladeş Genelkurmay Başkanı 
Ahmed, yerlerinden edilmiş Myanmar 
vatandaşlarının bölgesel bir sorun 
olduğunu söyledi.

Ahmed, güvenlik risklerinin ortadan 
kalkması için Arakanlı 
Müslümanların ülkelerine hızlı bir 
şekilde dönüşlerine ihtiyaç 
duyulduğunu belirtti.
Myanmar'daki çatışmalar nedeniyle 
Bangladeş'in Bandarban sınır 
bölgesindeki 150'den fazla aile, 23 
Ekim'de güvenlik endişesiyle 
evlerini terk etmek zorunda 
kalmıştı.
Myanmar ordusu ile Arakan 
eyaletinde özerklik talebiyle silahlı 
eylemler düzenleyen Budist Arakan 
Ordusu örgütü arasında Bangladeş 
sınırında bir süredir şiddetli 
çatışmalar yaşanıyordu.
Çatışmalar sırasında Myanmar 
ordusunun silah ve top atışlarının 
bir kısmının, Bangladeş'teki bazı 
yerleşim bölgelerine düştüğü iddia 
ediliyordu.
Bangladeş'in güneydoğusundaki 
Bandarban kasabası ile yakınında 
bulunan Arakanlı Müslüman 
mültecilere ait kamp da atışların 
hedefi olurken olaylarda bir kişi 
ölmüş, 7 kişi yaralanmıştı.
Bangladeş, halihazırda 1,2 
milyondan fazla Arakanlı 
Müslüman mülteciye ev sahipliği 
yapıyor.
KAYNAK:AA

Обязательство армии Мьянмы 
поддерживать мир и безопасность 
на границе с Бангладеш
Официальные лица Бангладеш и Мьянмы 
обсудили возвращение мусульман рохинджа в 
свои страны.
Военные Мьянмы обязались поддерживать 
мир и безопасность на границе страны с 
Бангладеш.
Как сообщается в пресс-релизе Вооруженных 
сил Бангладеш, начальник Генерального штаба 
генерал С. М. Шафиуддин Ахмед принял в 
столице Дакке армейскую делегацию во главе с 
генерал-лейтенантом Телефоном Мятом из 
Командования специальных операций 
Мьянмы.
После того, как семьи в приграничном районе 
Бангладеш были вынуждены покинуть свои 
дома по соображениям безопасности из-за 
конфликтов в Мьянме, делегацию Мьянмы 
предупредили о необходимости более 
осторожного проведения пограничных 
операций.
В ходе встречи делегация Мьянмы, 
пообещавшая поддерживать мир и 
безопасность на границе страны с Бангладеш, 
выразила заинтересованность в решении 
двусторонних вопросов с Бангладеш путем 
дружбы и расширенного общения.
Мусульмане рохинджа
На встрече также обсуждались пути 
обеспечения быстрого возвращения 
мусульман-рохинджа, оставшихся в лагерях в 
Бангладеш, в Мьянму.
Глава штаба Бангладеш Ахмед заявил, что 
перемещенные граждане Мьянмы являются 
региональной проблемой.
Ахмед заявил, что мусульманам рохинджа 
необходимо быстро вернуться в свои страны, 
чтобы устранить риски для безопасности.

Из-за конфликта в Мьянме более 
150 семей в пограничном районе 
Бандарбан Бангладеш 23 октября 
были вынуждены покинуть свои 
дома из соображений 
безопасности.
Некоторое время на границе с 
Бангладеш происходили 
ожесточенные столкновения 
между армией Мьянмы и 
буддийской организацией 
«Араканская армия», 
проводившей вооруженные 
действия с требованием 
автономии в штате Аракан.
В ходе столкновений 
утверждалось, что часть 
орудийного и артиллерийского 
огня армии Мьянмы пришлась на 
некоторые жилые районы 
Бангладеш.
В то время как город Бандарбан на 
юго-востоке Бангладеш и лагерь, 
принадлежащий беженцам 
рохинджа, в результате 
инцидентов один человек погиб и 
7 человек получили ранения, а 
лагеря, принадлежащие беженцам 
рохинджа, подверглись 
нападению.
Бангладеш в настоящее время 
принимает более 1,2 миллиона 
беженцев рохинджа.
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KKTC Dışişleri Bakanı'ndan Rum kesimindeki maçta Türk 
bayraklarının alınmasına tepki
KKTC Dışişleri Bakanı Ertuğruloğlu, Fenerbahçe'nin UEFA Avrupa Ligi'nde Kıbrıs 
Rum kesimi temsilcisi AEK Larnaca ile karşılaşmasında, KKTC'den gelen Fenerbahçeli 
tarafların ellerindeki Türkiye bayraklarının alınmasına tepki gösterdi.

Kuzey Kıbrıs Türk Cumhuriyeti 
(KKTC) Dışişleri Bakanı Tahsin 
Ertuğruloğlu, Kıbrıs Rum kesiminde 
yetkililerin dün oynanan AEK 
Larnaka-Fenerbahçe maçını izlemeye 
giden Türk taraftarların beraberlerinde 
götürdükleri, üzerinde Türk bayrağı 
olan ve Türkiye yazan atkılarının ve 
Türk bayraklarının Rum yetkililerce 
alınmasının ne kadar ırkçı bir 
zihniyetle karşı karşıya olduklarının en 
bariz göstergesi olduğunu söyledi.
Bakanlıktan yapılan yazılı açıklamaya 
göre, Bakan Ertuğruloğlu, katıldığı bir 
televizyon programında güncel 
konularla ilgili soruları yanıtladı. 
Fenerbahçe'nin, UEFA Avrupa 
Ligi'nde Kıbrıs Rum kesimi temsilcisi 
AEK Larnaca ile karşılaştığını belirten 
Ertuğruloğlu, stadyum girişinde 
KKTC'den gelen Fenerbahçeli 
tarafların ellerindeki Türkiye 
bayraklarının alınmasına tepki 
gösterdi. Ertuğruloğlu, şöyle konuştu: 
"Sahada oynayan takım Türkiye 
takımı, tabii ki Türk bayrağı orada 
açılacaktır. Siz, sözde 'Kıbrıs 
Cumhuriyeti' bayrağını asıyorsunuz, 
onlardan çok daha fazla Yunan 
bayrakları orada, kilise bayrakları 
orada, her türlü provokasyonu 
yapıyorsunuz, Türk bayrağı orada 
açılmayacak, yok böyle bir şey. Bu 
zihniyet, bizim hoşgörüyle 
bakacağımız bir zihniyet değil. Zaten 
Kıbrıs konusunun özünde de yatan bu 
ırkçı zihniyet. Türk'ü kendine eşit 
görmeyen, varlığını Türk düşmanlığı 
üzerine kuran bir zihniyetle karşı 
karşıyayız."
Rum tarafının, maçı izlemek isteyen 
Türk taraftarlarına "Kıbrıs 
cumhuriyeti" kimlik kartı şartını 
koyduğunu, bunu asla kabul 

etmeyeceklerini, bunun hiçbir 
gerekçesinin olamayacağını ve bu 
konuda ısrar ederlerse bunun diğer 
tüm ilişkilere yansıyacağını açık açık 
söylediklerini de kaydeden 
Ertuğruloğlu, BM Misyon Şefi Colin 
Stewart'ın bu konuda ciddi bir 
mücadele verdiğini, maçtan bir gün 
önce de kendilerine gönderdiği 
mesajla böyle bir koşulun olmadığını 
ilettiğini söyledi.
Kıbrıs müzakerelerinin 2017’de Crans 
Montana sonrası çökmesi ile egemen 
eşitlik ve eşit uluslararası statü 
politikasının, tanınma politikasının da 
kendisi olduğunu ifade eden 
Ertuğruloğlu, ilk defa Cumhurbaşkanı 
Recep Tayyip Erdoğan gibi bir liderin, 
BM Genel Kurulu kürsüsünden, açık 
açık KKTC'nin resmen tanınması 
çağrısında bulunduğunu vurguladı. 
Ertuğruloğlu, şu değerlendirmeyi 
yaptı:
"(KKTC'nin tanınma çağrısı) Bu 
müthiş bir olaydır. Bu tarihi bir 
olaydır ve buna tanıklık etmiş 
olmaktan dolayı da gurur duyuyorum. 
Biz, kendi milletimizin, kendi 
halkımızın çıkarları doğrultusunda, 
Türk ulusunun çıkarları 
doğrultusunda haklı bir davanın 
savunuculuğunu yapıyoruz. Her 
zaman söylerim; Kıbrıs konusu sadece 
Kıbrıs Türkü'nün Rum'la olan davası 
değildir, bu coğrafyada Türk 
ulusunun ulusal davasıdır. New York 
çağrısını bu şekilde yorumlamak 
lazım. Şunu herkes bilsin ki özellikle 
bu konjonktürde, Cumhurbaşkanı 
Erdoğan gibi bir lider, BM Genel 
Kurulu gibi bir platformda dünyanın 
gözünün içine baka baka KKTC’yi 
resmen tanıyın çağrısı yaptıysa bu 
tanınma gelecek."

BM Güvenlik Konseyi üyesi 
ABD'nin Rum tarafına silah 
ambargosunu kaldırdığını, 
Fransa'nın saldırı helikopteri 
sattığını ve çeşitli askeri iş birliği 
anlaşmaları yaptığını ifade eden 
Ertuğruloğlu, Rum tarafının 
silahlanma faaliyetlerini 
artırdığını söyledi.
"İstediğiniz silahı alın, hiçbir 
şansınız yok"
Rum tarafının kendi insanını 
kandırdığına işaret eden 
Ertuğruloğlu, şunları kaydetti:
"Boşu boşuna para harcıyor. Bu 
coğrafyada Rumların ve 
Yunanistan’ın, gerek Türk 
ulusuna gerek Türkiye'ye gerekse 
Kıbrıs Türklerine karşı askeri 
başarı elde etmesi söz konusu 
değil. İstediğiniz silahı alın, 
hiçbir şansınız yok. Unutmayın, 
Kıbrıs Türkü burada yalnız 
değildir. Kıbrıs Türkü çaresiz de 
değildir, sizin insafınıza terk 
edilmiş halk da değildir. 
Saldırgan olan biz değiliz. Türk 
askeri, Rum saldırganlığını 
engellemek için buradadır. 
Toprak elde etmek için, askeri 
harekat gerçekleştirip toprak 
almak için burada bulunan bir 
askeri birlik değildir. Savunma 
anlayışı ile buradadır. Eğer siz 
bir çılgınlık yaparsanız, bizim 
saldırı hedefimiz, politikamız 
yok, eğer delirmişseniz bunu siz 
yaparsınız, bunun karşılığını 
verecek güç ve kapasitedeyiz ve 
kararlılıktayız. Ümit ederiz 
yapmazsınız, çünkü bunun hiç 
kazananı olmaz ama en fazla 
kaybedeni siz olursunuz!"
KAYNAK:AA

Rahman: (Putin'e) Orta Asya 
ülkelerine yönelik Sovyetler 
gibi politika izlenmemesini 
istiyoruz
Kazakistan'ın başkenti Astana'da yapılan Orta Asya-Rusya 
Zirvesi'nin kapalı bölümüne ait sosyal medyada yayılan 
görüntülere göre, Tacikistan Cumhurbaşkanı Rahman, 
Rusya Devlet Başkanı Vladimir Putin'e seslendi.
Konuşmasında, Rusya ile ilişkilerin eşit olmadığından 
şikayet eden Rahman, "Sovyetler Birliği'nin dağılmasına 
sizinle birlikte tanık olduk. Küçük cumhuriyetlere, küçük 
milletlere - tıpkı şimdiki gibi - dikkat edilmediğini gördük. 
Gelenek ve görenekler dikkate alınmadı. Kalkınmaya destek 
verilmedi." dedi.
Putin ile dün yaptıkları görüşmede, her sene Rusya'ya giden 
iki milyon Tacik göçmenden bahsettiklerini anımsatan 
Rahman, Taciklerin Rusya'ya sadece iş için değil, eğitim ve 
tedavi için de gittiğini ve her sene Rusya'ya giden Tacik 
vatandaşların toplam sayısının 2 milyonu geçtiğini 
vurguladı.
Rusya'nın, kendisini ilgilendiren gıda sektöründe Orta Asya 
ile ticaretini geliştirdiğini ancak bu konuda ortaklarına eşit 
davranmadığını ileri süren Rahman, "Nedense Tacikistan'da 
düzenlenen 'şanssız' bir foruma Rusya'dan hiç olmazsa 
bakan düzeyinde katılım olması için Dışişleri Bakanlığına 
talimat verdim, hatta sizinle konuştum ama yok, bakan 
yardımcısı düzeyinde katılım oldu. İşte (Rusya'nın) stratejik 
ortağı olan Tacikistan, bunu mu hak ediyor? Biz bunu 
yapmıyoruz, değil mi?" ifadelerini kullandı.
Rahman, Tacikistan halkının sayıca büyük olmadığına, 
kendilerinin 100-200 milyonluk bir millet olmadığına işaret 
ederek, "Ama bizim kendi tarihimiz, kültürümüz ve 
insanlarımız var. Saygı görmek istiyoruz. Biz yoksul (ülke) 
değiliz. Maden kaynakları bakımından zengin ülkeyiz. Ana 
stratejik ortağımız olan Rusya'nın menfaatlerine her zaman 
saygı duyduk. Biz de saygı gösterilmesini, diğer ülkeler gibi 
eşit davranılmasını istiyoruz. Çok para harcamaya gerek 
yok." dedi.
Toplantının ev sahibi Kazakistan Cumhurbaşkanı Kasım 
Cömert Tokayev, Tacik meslektaşının sözlerini keserek, 
konuşmasını sonuçlandırmasını istedi. Bunun üzerine 
Putin'e dönen Rahman, "Vladimir Vladimiroviç, sizden 
Orta Asya ülkelerine yönelik eski Sovyetler Birliği gibi 
politika izlenmemesini istiyoruz. Her ülkenin kendine has 
sorunları, meseleleri, gelenek ve görenekleri var. Altın bir 
yolu bulmak ve her ülkeyle ayrı ayrı çalışmak gerekiyor." 
diye konuşmasını tamamladı.        KAYNAK:AA
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Министр иностранных дел ТРСК отреагировал на снятие 
турецких флагов во время матча на стороне киприотов-греков
Министр иностранных дел ТРСК Эртугрулоглу отреагировал на снятие турецких 
флагов с партий «Фенербахче» из ТРСК во время встречи «Фенербахче» с 
представителем киприотов-греков АЕК Ларнака в Лиге Европы УЕФА.

Министр иностранных дел Турецкой 
Республики Северного Кипра (ТРСК) 
Тахсин Эртугрулоглу против того, как 
власти киприотов-греков восприняли 
турецких болельщиков, которые 
пошли смотреть вчерашний матч АЕК 
Ларнака-Фенербахче, расистски, 
власти киприотов-греков забрали 
шарфы с турецким флагом и слово 
Турция на них, и турецкие флаги, 
взятые греческими властями, Он 
сказал, что это был самый очевидный 
признак того, против чего они 
выступали.
Согласно письменному заявлению 
министерства, министр Эртугрулоглу 
ответил на вопросы по текущим 
вопросам в телевизионной программе, 
которую он посетил.
Заявив, что «Фенербахче» встречался с 
представителем киприотов-греков 
АЕК Ларнака в Лиге Европы УЕФА, 
Эртугрулоглу отреагировал на снятие 
турецких флагов с партий 
«Фенербахче», исходящих из ТРСК, у 
входа на стадион. Эртугрулоглу сказал:
«Команда, играющая на поле, — это 
турецкая команда, конечно, там будет 
поднят турецкий флаг. Вы 
вывешиваете так называемый флаг 
«Республики Кипр», греческих флагов 
гораздо больше, чем их, церковные 
флаги есть, вы устраиваете всякие 
провокации, турецкий флаг там не 
поднимется, такого нет". Этот 
менталитет - не тот менталитет, к 
которому мы можем относиться 
терпимо. Это расистский менталитет, 
который лежит в основе Кипрский 
вопрос. Мы сталкиваемся с 
менталитетом, который не считает 
турок равными себе и основывает свое 
существование на враждебности по 
отношению к туркам».

Отметив, что греческая сторона 
ясно дала понять, что турецкие 
болельщики, желающие посмотреть 
матч, установили требование о 
наличии удостоверения личности 
«Республика Кипр», что они 
никогда не примут его, что этому не 
может быть никаких оправданий и 
что если они настаивают на этом 
вопросе, это отразится на всех 
остальных отношениях», - сказал 
Эртугрулоглу, добавив, что у него 
была серьезная борьба по этому 
вопросу и что он отправил им 
сообщение за день до матча, что 
такого условия нет.
Эртугрулоглу, заявивший, что с 
провалом кипрских переговоров 
после Кранс-Монтана в 2017 году 
политика суверенного равенства и 
равного международного статуса 
также была политикой признания. 
Эртугрулоглу дал следующую 
оценку:
«(Призыв ТРСК к признанию) Это 
удивительное событие. Это 
историческое событие, и я горжусь 
тем, что был его свидетелем. Мы 
выступаем за правое дело в 
соответствии с интересами нашей 
собственной нации, нашего народа, 
в соответствии с с интересами 
турецкой нации. Я всегда говорю 
это. "Кипрский вопрос - это не 
просто случай киприотов-турок с 
киприотами-греками, это 
национальное дело турецкой нации 
в этой географии. Призыв к Нью-
Йорку следует интерпретировать 
таким образом. Каждый должен 
знать, что особенно в этой ситуации 
такой лидер, как президент Эрдоган, 
находится на такой платформе, как 
Генеральная Ассамблея ООН. 

Если мир призвал официально 
признать ТРСК, это признание 
придет».
Заявив, что Соединенные Штаты, член 
Совета Безопасности ООН, отменили 
эмбарго на поставки оружия кипрско-
греческой стороне, Франция продала 
боевые вертолеты и заключила 
различные соглашения о военном 
сотрудничестве, Эртугрулоглу сказал, 
что кипрско-греческая сторона 
увеличила свою деятельность по 
вооружению.
«Возьми пистолет, который хочешь, у 
тебя нет шансов»
Указав, что кипрско-греческая сторона 
обманывает свой народ, Эртугрулоглу 
сказал:
«Он тратит деньги впустую. В этой 
географии не может быть и речи о том, 
чтобы греки и Греция достигли 
военного успеха против турецкой 
нации, Турции или турок-киприотов. 
Берите оружие, которое хотите, у вас 
нет шансов. Помните, турки-киприоты 
здесь не одиноки. Кипр Турки не 
беспомощны, и люди не оставлены на 
вашу милость. Мы не агрессоры. 
Турецкий солдат здесь, чтобы 
предотвратить греческую агрессию. 
Это не воинская часть, которая здесь, 
чтобы приобрести землю, чтобы 
провести военную операцию и 
захватить землю.Это здесь с чувством 
обороны.Если вы сделаете что-то 
безумное, у нас нет цели нападения, у 
нас нет политики, если ты 
сумасшедший, ты делаешь это, у нас 
есть силы, возможности и решимость 
ответить. Мы надеемся, что ты этого 
не сделаешь, потому что нет 
победителя, но ты будешь самым 
большим проигравшим!"         
ИСТОЧНИК: АА

Рахман: (Путину) Мы не 
хотим такой политики в 
отношении стран 
Центральной Азии, как 
Советская
Судя по циркулирующим в социальных сетях кадрам 
закрытой части саммита Центральная Азия-Россия, 
состоявшегося в столице Казахстана Астане, президент 
Таджикистана Рахман обратился к президенту России 
Владимиру Путину.
В своем выступлении Рахман посетовал на 
неравномерность отношений с Россией. сказал.
Напомнив, что на вчерашней встрече с Путиным они 
говорили о двух миллионах таджикских иммигрантов, 
которые ежегодно едут в Россию, Рахман подчеркнул, 
что таджики едут в Россию не только по делам, но и на 
образование и лечение, и что общее количество 
граждан Таджикистана которые ежегодно едут в 
Россию, превышает 2 млн. человек.
Заявив, что Россия развивает свою торговлю с 
Центральной Азией в продовольственном секторе, 
который ее касается, но не относится к своим 
партнерам одинаково в этом отношении, Рахман 
сказал: «По какой-то причине я поручил 
Министерству иностранных дел участвовать в 
«несчастливом "форум, прошедший в Таджикистане, 
хотя бы на министерском уровне, от России. Я говорил 
с вами, но не было участия на уровне замминистров. 
Разве Таджикистан, его стратегический партнер 
(Россия), заслуживает этого? Мы не делаем что, мы?" 
использовали фразы.
Рахман указал, что народ Таджикистана невелик по 
численности и что он не является нацией в 100-200 
миллионов человек: «Мы всегда уважали интересы 
России, которая является нашей страной. как и другие 
страны. Нет необходимости тратить много денег». 
сказал.
Хозяин встречи, Президент Казахстана Касым Чомерт 
Токаев, прервал своего таджикского коллегу и 
попросил завершить свое выступление. Затем Рахман 
повернулся к Путину и сказал: «Владимир 
Владимирович, мы просим вас не проводить политику 
в отношении стран Центральной Азии, как в бывшем 
Советском Союзе. В каждой стране есть свои 
проблемы, проблемы, обычаи и традиции. пути и 
работать с каждой страной отдельно». он закончил 
свою речь. ИСТОЧНИК: АА
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Filistin: Kudüs ve Batı Şeria'daki İsrail ihlalleri, Filistinlilere 
topyekun savaş ilanıdır
Filistin yönetimi, İsrail askerlerinin, Nablus kentini kuşatması, Mescid-i Aksa ve kentlere baskın 
düzenlemesinin, Filistin halkı ve yönetimine topyekun savaş ilanı olduğunu belirtti.

Filistin Devlet Başkanlığı Sözcüsü 
Nebil Ebu Rudeyne, İsrail'in uzun 
zamandır işgal altındaki Batı Şeria 
ve Kudüs'teki ihlallerine ilişkin 
yazılı açıklama yaptı.
İsrail'in söz konusu düşüncesiz ve 
sorumsuz politikalarının tansiyonu 
yükselttiğini ve halkı patlama 
noktasına getirdiğini kaydeden 
Rudeyne, "Bu politika, güvenlik ve 
istikrar getirmeyecek bilakis 
durumu tehlikeli bir hale sokacak. 
Filistin halkı, işgalin devam 
etmesini hiçbir şekilde kabul 
etmeyecek." ifadesini kullandı.
Rudeyne, Nablus'ta 9 gündür devam 
eden kuşatma ile kent, köy, mülteci 
kampları, El-Halil kentinde bulunan 
Harem-i İbrahim Camisi ve Mescid-
i Aksa'ya yönelik baskınların, 
Filistin halkı ve yönetimine 
topyekun savaş ilanı olduğunu 
vurguladı.
Rudeyne ayrıca, Filistin Devlet 
Başkanı Mahmud Abbas'ın, 
Nablus'taki kuşatma, baskınlar ve 
çocukların öldürülmesini yakından 
takip ettiğini ve herkesi İsrail'in 
izlediği bu politikanın sonuçlarına 
karşı uyardığını aktardı.
Yeni Filistin neslinin, İsrail işgalini 
sona erdirme konusunda daha 
kararlı ve güçlü olduğunu ve Filistin 
direniş birikiminin, işgal politikaları 
ile bölgesel ve uluslararası "şüpheli" 
anlaşmaları engellemeye muktedir 
olduğunu belirten Rudeyne, 
"Bölgedeki gerilim ve çatışmalar, 
Filistin meselesinin, Filistin halkının 
ve yönetiminin onayını alacak adil 
bir çözüme kavuşturulmadan 
çözülemez." değerlendirmesinde 
bulundu.

Doğu Kudüs ve Batı Şeria'daki 
silahlı eylemler
İşgal altındaki Doğu Kudüs ve 
Batı Şeria, son dönemde silahlı 
olaylarda artışa sahne oluyor. 
İsrail güçlerine Doğu 
Kudüs'teki Şuafat Mülteci 
Kampı'ndaki kontrol 
noktasında, 8 Ekim'de 
düzenlenen silahlı saldırıda bir 
İsrail polisi ölmüş, biri ağır iki 
polis yaralanmıştı.
İsrail ordusu, saldırının 
şüphelisi olduğu iddia edilen 
Udey Temimi'nin Şuafat 
Mülteci Kampı'na saklandığını 
savunarak, yaklaşık 150 bin 
Filistinlinin yaşadığı kampı ve 
çevre mahallelerini 5 gün 
boyunca kuşatma altına 
almıştı. Öte yandan, İsrail 
ordusu geçen haftalarda işgal 
altındaki Batı Şeria'nın 
kuzeyinde yer alan Nablus ve 
Cenin kentlerine baskınlar 
düzenlemiş, çıkan olaylarda 
10'dan fazla Filistinli hayatını 
kaybetmişti.
Batı Şeria'nın kuzeyindeki yasa 
dışı Yahudi yerleşim birimi 
"Shavei Shomron" 
yakınlarında 11 Ekim'de 
gerçekleştirilen silahlı saldırıda 
bir İsrail askeri ölmüştü.
Kendilerini "Aslanların İni" 
şeklinde adlandıran Filistinli 
bir grup, yaptıkları 
açıklamayla saldırıyı 
üstlenmişti.
İsrail askerleri, 12 Ekim'de de 
Nablus kentini kuşatma altına 
almıştı.          KAYNAK:AA

Lübnan Cumhurbaşkanı, İsrail ile deniz sınırı 
anlaşmasının nihai taslağını onayladı
Lübnan Cumhurbaşkanı Mişel Avn, İsrail ile deniz sınırı 
anlaşmasına ilişkin nihai taslağı Tel Aviv yönetiminin 
ardından onayladıklarını açıkladı.

Avn'ın, ABD arabuluculuğunda yapılan deniz sınırı müzakerelerinin sonucu hakkındaki açıklamaları 
Lübnan Cumhurbaşkanlığının resmi Twitter hesabından paylaşıldı. Ülkenin güneyindeki sularda petrol ve 
gaz çıkarımının önünü açmak için 10 yıldır süren zorlu deniz sınırı çizimi müzakerelerinin olumlu bir 
şekilde sonuçlandığını kaydeden Avn, şu ifadeleri kullandı:
"Cumhurbaşkanı olarak Meclis Başkanı, Başbakan ile yaptığım istişare, ABD Başkanı Joe Biden'ın İsrail'in 
anlaşma taslağını onayladığını bana bildirmesi, İsrail hükümetinin tasarıyı onaylamasının ardından ABD 
arabuluculuğunda hazırlanan deniz sınırı çizimine ilişkin nihai anlaşma tasarısını Lübnan olarak 
onayladığımızı duyuruyorum."
Dolaylı bir şekilde yapılan anlaşmada Lübnan'ın tüm taleplerinin karşılandığını ve haklarının korunduğunu 
vurgulayan Avn, İsrail'e herhangi bir taviz verilmediğine, ilişkilerin de normalleştirilmeyeceğine dikkati 
çekti.
Lübnan'ın taslağı kabul süreci
Lübnan, deniz sınırının çizilmesi konusunda 2 Ekim'de ABD'den gelen "yazılı teklifi" teslim aldığını, 
ABD'den gelen bu teklife 4 Ekim'de "bazı değişikliklerin talep edildiğini" içeren bir yanıt verdiğini 
duyurmuştu.
İsrail Başbakanı Yair Lapid ise 6 Ekim'de Beyrut'un anlaşma taslağında değişiklik taleplerini reddettiklerini 
bildirmişti.
Tel Aviv'in itirazları üzerine Lübnan, 9 Ekim'de ABD'den üzerinde revizyonların yapıldığı nihai taslağı 
aldıklarını açıklamış, Cumhurbaşkanı Avn, nihai taslağın üzerinde detaylı şekilde çalışmalar yaptıktan sonra 
kamuoyuna müzakerelerin sonucunu duyuracaklarını söylemişti.
Lübnan Meclis Başkan Yardımcısı İlyas Ebu Saab da 11 Ekim'de İsrail ile deniz sınırı anlaşmasına ilişkin 
müzakerelerde iki tarafın taleplerini karşılayan bir çözüme ulaştıklarını duyurmuştu.İsrail ile Lübnan 
arasındaki deniz sınırı anlaşmazlığı
İsrail ile Lübnan arasında yaklaşık 860 kilometrekarelik deniz sahası anlaşmazlığı bulunuyor. İki ülke de bu 
bölgenin kıta sahanlığında hak iddia ediyor. İsrail, Lübnan hükümetinin lisanslama sürecine başladığı 5 
bloktan üçünün İsrail kıta sahanlığı sınır bölgesinde yer aldığını öne sürüyor. Lübnan tarafı ise tartışmalı 
bölgenin 2 bin 290 kilometrekare olduğunu savunuyor. ABD arabulucuğundaki dolaylı müzakereler, 5 
Haziran 2022'de İsrail'in Kariş Gaz Sahası'ndan gaz arama ve çıkarma işlemlerini tamamladığını 
duyurmasıyla hız kazanmıştı. İsrail ile Lübnan, aradan geçen 4 ayda inişli çıkışlı devam eden müzakereler 
sonucunda ABD'den nihai anlaşma taslağını teslim aldı. İsrail Başbakanı Lapid, 11 Ekim'de, İsrail ile 
Lübnan’ın deniz sınırlarının çizilmesi konusunda anlaşmaya vardıklarını bildirmişti. Lübnan 
Cumhurbaşkanlığı da İsrail ile deniz sınırı çizimi müzakerelerinde arabulucu konumdaki ABD'nin 
gönderdiği nihai anlaşma tasarısında Lübnan'ın tüm haklarının korunduğunu açıklamıştı. Taslak üzerinde 
uzlaşıya varıldığını açıklayan tarafların kısa sürede anlaşmaya imza atması bekleniyor. KAYNAK:AA
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Президент Ливана одобрил окончательный проект соглашения о 
морской границе с Израилем
Президент Ливана Мишель Аун объявил, что они одобрили окончательный проект соглашения о морской 
границе с Израилем после администрации Тель-Авива.

Заявления Авна об итогах переговоров о морской границе при посредничестве 
США были опубликованы в официальном твиттер-аккаунте ливанского 
президента.
Отметив, что длившиеся уже 10 лет трудные переговоры о проведении 
морской границы, чтобы открыть путь для добычи нефти и газа в водах на юге 
страны, завершились положительно, Авн использовал следующие заявления:
«Как президент, после моей консультации со спикером палаты, премьер-
министром, после того, как президент США Джо Байден сообщил мне, что 
Израиль одобрил проект соглашения, после того, как израильское 
правительство одобрило законопроект, я объявляю, что мы, как Ливан, 
одобрил окончательный договор о проведении морской границы, 
подготовленный при посредничестве США».
Подчеркнув, что все требования Ливана были удовлетворены и их права 
защищены в косвенном соглашении, Авн указал, что никаких уступок 
Израилю сделано не было и что отношения не будут нормализованы.

Процесс принятия проекта Ливаном
Ливан объявил, что 2 октября он получил «письменное предложение» от 
США по вопросу о проведении морской границы, и что он ответил на это 
предложение от США 4 октября, что «были запрошены некоторые 
изменения».
Премьер-министр Израиля Яир Лапид, с другой стороны, заявил 6 октября, 
что они отклоняют просьбы Бейрута о внесении поправок в проект 
соглашения.
После возражений Тель-Авива Ливан объявил 9 октября, что получил 
окончательный проект с поправками из США.
Ильяс Абу Сааб, вице-спикер ливанского парламента, объявил 11 октября, 
что они достигли решения, отвечающего требованиям обеих сторон в 
переговорах по соглашению о морской границе с Израилем.
Спор о морской границе между Израилем и Ливаном
Между Израилем и Ливаном существует морской спор площадью около 860 
квадратных километров.
Обе страны претендуют на континентальный шельф этого региона. Израиль 
утверждает, что три из 5 блоков, где ливанское правительство начало процесс 
лицензирования, расположены в приграничной зоне израильского 
континентального шельфа. Ливанская сторона, с другой стороны, утверждает, 
что спорная площадь составляет 2290 квадратных километров.
Непрямые переговоры при посредничестве США набрали обороты, когда 5 
июня 2022 года Израиль объявил о завершении разведки и добычи газа на 
газовом месторождении Кариш.
Израиль и Ливан получили окончательный проект соглашения от США в 
результате взлетов и падений за последние 4 месяца.
Премьер-министр Израиля Лапид объявил 11 октября, что Израиль и Ливан 
достигли соглашения о демаркации морских границ.
Ливанское председательство также объявило, что все права Ливана были 
защищены в окончательном проекте соглашения, присланном Соединенными 
Штатами, выступающими в роли посредника в переговорах о проведении 
морской границы с Израилем.
Объявив о достижении договоренности по проекту, ожидается, что стороны 
подпишут соглашение в ближайшее время.

Палестина: израильские нарушения в Иерусалиме и на Западном 
берегу являются тотальным объявлением войны палестинцам
Палестинская администрация заявила, что осада израильскими солдатами города Наблус и 
их набеги на мечеть аль-Акса и города являются объявлением тотальной войны 
палестинскому народу и администрации.
Пресс-секретарь президента Палестины Набиль Абу Рудейн 
сделал письменное заявление о нарушениях Израиля на давно 
оккупированном Западном берегу и в Иерусалиме.
Рудейне отметил, что эта бездумная и безответственная 
политика Израиля усилила напряженность и довела народ до 
точки взрыва: «Эта политика не принесет безопасности и 
стабильности, наоборот, она сделает ситуацию опасной. 
способ принять продолжение оккупации». использовал фразу.
Рудейн подчеркнул, что 9-дневная осада в Наблусе и налеты 
на города, деревни, лагеря беженцев, мечеть Харем-и-
Ибрагим и Масджид аль-Акса в городе Хеврон являются 
объявлением тотальной войны палестинскому народу и 
администрации.
Рудейн также заявил, что президент Палестины Махмуд Аббас 
внимательно следил за осадой, рейдами и убийствами детей в 
Наблусе и предупредил всех о последствиях этой политики, 
проводимой Израилем.
Рудейн заявил, что новое поколение Палестины более 
решительно и решительно настроено на прекращение 
израильской оккупации и что накопление палестинского 
сопротивления способно предотвратить оккупационную 
политику и региональные и международные «сомнительные» 
соглашения, добавив: «Напряженность и конфликты в 
регионе получит одобрение палестинского вопроса, 
палестинского народа и администрации. Не может быть 
решен без справедливого урегулирования». дал свою оценку.
Вооруженные действия в Восточном Иерусалиме и на 
Западном берегу
В оккупированном Восточном Иерусалиме и на Западном 
берегу в последнее время участились вооруженные 
инциденты.

В ходе вооруженного нападения на израильские силы 8 октября на контрольно-
пропускном пункте в лагере беженцев Шуафат в Восточном Иерусалиме один 
израильский полицейский был убит и два полицейских получили ранения, один 
серьезно.
Израильская армия, утверждая, что Удей Тамими, который якобы является 
подозреваемым в нападении, укрылся в лагере беженцев Шуафат, в течение 5 дней 
осадила лагерь и прилегающие к нему кварталы, где проживает примерно 150 000 
палестинцев.
С другой стороны, в последние недели израильская армия совершила налет на города 
Наблус и Дженин, расположенные на севере оккупированного Западного берега, и в 
ходе этих инцидентов погибло более 10 палестинцев.
Израильский солдат был убит в результате вооруженного нападения 11 октября возле 
незаконного еврейского поселения «Шавей-Шомрон» на севере Западного берега.
Палестинская группировка, называющая себя «Логово льва», в своем заявлении взяла 
на себя ответственность за нападение.
12 октября израильские солдаты осадили город Наблус.
ИСТОЧНИК: АА
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TBMM Başkanı Şentop, Hırvatistan'a ziyareti gerçekleşti
TBMM Başkanı Mustafa Şentop ve beraberindeki parlamento heyeti, Kırım Platformu Birinci Parlamenter 
Zirvesi'ne katılmak üzere Hırvatistan'ın başkenti Zagreb'e geldi

ZAGREB (Sivil İnisiyatif) Uğurhan KURT/ Meclis 
Başkanı Şentop ve beraberindeki heyeti, Zagreb 
Franjo Tudjman Uluslararası Havalimanı'nda 
Türkiye'nin Zagreb Büyükelçisi Yavuz Selim Kıran 
karşıladı.
Şentop'a, ziyaretinde TBMM Dışişleri Komisyonu 
Başkanı Akif Çağatay Kılıç, TBMM Avrupa Konseyi 
Parlamenter Meclisi (AKPM) Türk Grubu Başkanı 
Ahmet Yıldız, Türkiye-Hırvatistan Parlamentolar 
Arası Dostluk Grubu Başkanı, AK Parti Manisa 
Milletvekili İsmail Bilen eşlik ediyor.
Öte yandan Zagreb Üniversitesi Felsefe Fakültesi 
Türkoloji Bölümü öğrencileri de karşılamada hazır 
bulundu.
TBMM Başkanı Şentop, Zagreb Üniversitesi'nde 
Türkoloji Bölümü öğrencilerine hitap etti
TBMM Başkanı Mustafa Şentop, Ukrayna'daki son 
gelişmelerin Türkiye ve Hırvatistan arasındaki iş 
birliğinin gerekliliğini bir kez daha vurguladığını 
belirterek, "Ukrayna dışında da bölgede tansiyonu 
yükselten aktörlere rağmen Türkiye ve Hırvatistan, 
güvenilir ve saygın ülkeler olarak bölgesel istikrarın 
dayanak noktalarındandır." dedi.
Şentop ve beraberindeki parlamento heyeti, 
Türkoloji bölümünü de içinde bulunduran Zagreb 
Üniversitesi Felsefe Fakültesi'nde "Diplomatik 
ilişkilerin 30. yıl dönümünde Türkiye-Hırvatistan iş 
birliğinin önemi" konulu konferansa katıldı.
Şentop, burada yaptığı konuşmada, ziyaretinin iki 
ülke arasındaki diplomatik ilişkilerin 30. yıl 
dönümünün kutlandığı bir dönemde 
gerçekleşmesinden duyduğu memnuniyeti dile 
getirdi.
Hırvatistan'la diplomatik ilişkilerin kurulduğu 
1992'den bu yana dünyada ve bölgede birçok 
değişim yaşandığını anımsatan Şentop, ancak 
Türkiye-Hırvatistan ilişkilerindeki geleneksel 
dostluk anlayışının hiç değişmediğini, daha da 
geliştiğini ve perçinlendiğini söyledi.
Şentop, iki ülke arasındaki ilişkilerin 30 yılla sınırlı 
olmadığına, köklü bir ortak tarihe dayandığına işaret 
ederek, "Sayın Cumhurbaşkanı'mızın 8 Eylül'de 
Hırvatistan'a gerçekleştirdiği ziyaret ve bu kapsamda 
Sisak'ta açılışı yapılan Recep Tayyip Erdoğan İslam 
Kültür Merkezi, diplomatik ilişkilerimizin 30. yıl 
dönümünü taçlandırarak ilişkilerimizin ulaştığı 
müstesna noktayı gösterdi." diye konuştu.
"Hırvatistan'a destek vermeye devam edeceğiz"
Türkiye'nin, Hırvatistan'ın bağımsızlığını tanıyan ilk 
ülkelerden biri olduğunu hatırlatan Şentop, 
Hırvatistan'ın 2009'da NATO üyesi olmasıyla 
ilişkilere müttefiklik boyutu da eklendiğini belirtti.
TBMM Başkanı Şentop, iki ülkenin AB üyelik 
müzakerelerine birlikte başladığını anımsatarak, 
şöyle devam etti:

"Bu yolda iş birliği yaptık, birbirimizi destekledik. Hırvatistan'ın 
2013 yılında AB üyesi olmasıyla Birlik içinde ülkemizi anlayan, 
destekleyen bir dost daha kazandık. Hırvatistan'ın, yakın geçmişin 
en kanlı savaşlarından birinin ardından, çok kısa sürede hem 
NATO'ya hem de AB'ye tam üye olmayı başarması gerçekten 
takdire şayandır. Hırvatistan'ın, AB üyeliğinin 9. yılının sonunda 
avro ve Şengen alanlarına da dahil olması yeni bir başarı hikayesi 
olarak eklenecektir. Bu vesileyle şimdiden tebriklerimi 
sunuyorum. Ayrıca, OECD'yle katılım müzakerelerini 
başlatmalarından dolayı da Hırvat dostlarımı tebrik ediyorum. Bu 
konuda da Hırvatistan'a destek vermeye devam edeceğiz."
Türkiye ve Hırvatistan'ın her alanda paralel hedef, amaçlara 
yönelmiş, ihtilafsız ülkeler olduğunu dile getiren Şentop, 
"Geçmişte olduğu gibi bugün de gerek ikili gerekse çok taraflı 
konularda iş birliği sergileme iradesini ortaya koymuştur. 
Ukrayna'daki son gelişmeler de ülkelerimiz arasında iş birliğinin 
gerekliliğini bir kez daha vurgulamıştır. Bölgede barış ve istikrar 
için güvenilir ortakların beraber çalışmasının gerekli olduğunu, 
uluslararası sistemin ilkelerinin silah zoruyla çiğnenebildiğini, 
sorunların kaba kuvvetle sonuçlandırılmaya çalışıldığını 
görüyoruz. Ukrayna dışında da bölgede tansiyonu yükselten 
aktörlere rağmen Türkiye ve Hırvatistan, güvenilir ve saygın 
ülkeler olarak bölgesel istikrarın dayanak noktalarındandır." 
değerlendirmesinde bulundu.
"Ön yargı ve husumetlere kurban edilmemesi gereken alan"
Bilginin tarihte hiç olmadığı kadar hızlandığı, yaygınlaştığı ve 
değer kazandığı 21. yüzyılda, eğitim ve bilimin de bir dönüşüm 
sürecine girdiğine dikkati çeken Şentop, dünya çapında, öğrenci 
hareketliliğinin de hiç olmadığı kadar arttığı bir dönemin 
yaşandığını anlattı.
Zagreb Üniversitesi Felsefe Fakültesi ve bünyesinde bulunan 
Türkoloji bölümünü, Türk-Hırvat dostluğuna katkı sağlayan 
güzide kurumlardan biri olarak gördüğünü kaydeden Şentop, 
"Türkiyat çalışmaları gerçekten önemli bir alan.
Maalesef çeşitli ülkelerde politize olan ve Türkiye'ye hasmane 
tutum sergileyen odakların eline geçen Türkiyat kürsüleri bilimsel 
çalışmalar üretmekten uzaklaşmıştır. Dünyada akademik 
camiadaki tüm gelişmelere rağmen Türkiyat çalışmalarının 
neredeyse bir asır önceki üretkenliğinden geri kaldığını söylemek 
mümkündür. Bilim ve eğitim; ön yargı ve husumetlere kurban 
edilmemesi gereken çok önemli alanlardır." ifadelerini kullandı.
"Bilim ve teknolojiye yatırım yapılması elzemdir"
TBMM Başkanı Şentop, üniversitelerin, bir kanadıyla eğitim, diğer 
kanadıyla bilimi taşıdığını dile getirerek, sözlerini şöyle sürdürdü:

"Ülkemizin ve başka bölge ülkelerinin 
kalkınmak için en önemli ihtiyacı nitelikli 
insan gücü ve katma değerdir. Bunların 
tamamlayıcısı olarak rekabet ve verimliliği 
aldığımızda, rekabet için iyi işleyen bir hukuk 
sisteminin ve yasal çerçevenin, verimlilik için 
ise bilim ve teknolojinin gerekli olduğunu 
görüyoruz. Bugün dünya sahnesine 
baktığımızda gelişmiş ülkeler ve en büyük 
ekonomiler arasında teknolojik olarak geri 
kalmış bir aktör bulunmamaktadır. Bu 
bakımdan, kalkınma yolunda bilim ve 
teknolojiye de yatırım yapılması elzemdir."
Türkiye ve Hırvatistan'ın, araştırma-
geliştirme projelerini ortaklaşa geliştirmesi 
yönündeki önerisini dile getiren Şentop, 
şunları kaydetti:
"Maliyeti hafifleterek her bir ülkeye düşen 
yükü azaltabiliriz. Her bir ülkenin bilimsel ve 
beşeri birikimini bir araya getirerek daha 
güçlü bir temel oluşturabiliriz. Hatta 
teknolojiyi ve teknik altyapıları kendimiz 
üretebilirsek, bunları dünyaya ihraç etmemiz 
de pek ala mümkün olacaktır. Sonuç almak 
için kaynaklarımızı belirli hedeflere 
odaklamalıyız. Her alanda son teknolojiyi 
aşmak mümkün olmasa da iyi tayin edilecek 
alanlarda bunu başarabiliriz. Akademik 
anlamda başarısız bir ülkenin teknolojik veya 
ekonomik atılım yapması da beklenemez. 
Bilim ve eğitim alanında yeni nesiller için 
alacağımız tedbirleri yarına erteleyemeyiz. 
İnisiyatif alarak ve öncü olarak yapacağımız 
çalışmalar dünyada yeniden şekillenen 
iktisadi düzende daha önemli roller 
üstlenmemizi sağlayabilir. Bu alanda 
yapacağımız her türlü çalışmayı geleceğimiz, 
çocuklarımız ve torunlarımız için bir 
sorumluluk olarak görmeliyiz."
TBMM Başkanı Şentop, Zagreb İslam 
Merkezi'nde Hilye-i Şerif Sergisi'nin 
açılışını yaptı

TBMM Başkanı Şentop, burada yaptığı 
konuşmada, "Dünyanın neresinde olursa 
olsun 2 milyara yaklaşan büyük bir iman 
topluluğu Müslümanlar. Sizler, Avrupa'nın 
ortasında o büyük medeniyetimizin çocukları 
olarak, burada çok köklü temellere dayanan 
varlığınızı sürdürüyorsunuz. Sizin buradaki 
varlığınızı biliyorduk ama sizi burada 
görmek, bu şekilde memnun, bahtiyar bir 
şekilde görmek, İslam'ı yaşayan insanlar 
olarak görmek, bu kararlılık içerisinde 
görmek ayrıca bize büyük bir memnuniyet 
verdi." diye konuştu.
Türkiye'deki tüm camilerde dünyanın hangi 
köşesinde olursa olsun bütün Müslümanlara 
dua edildiğini anlatan Şentop, "Dünyanın 
neresinde olursa olsun, kardeşlerimizin 
sevinci bizim sevincimiz, ızdırabı bizim 
ızdırabımızdır." dedi.
Hilye-i Şerif Sergisi'nin önemine işaret eden 
Şentop, "Peygamberimizin vasıflarını anlatan 
hilyelerin bulunduğu bu serginin açılışı bizi 
bir araya getirdi. Bu ayrıca büyük bir 
bahtiyarlık bizim için. Buna vesile olduğunuz 
için çok teşekkür ediyorum." ifadelerini 
kullandı.
TBMM Başkanı Şentop, "İnsani değerlerin 
yok edildiği, ortadan kaldırıldığı, sadece 
maddi kıymet ifade eden şeylerin öne çıktığı 
bir dünyada, işte bu Peygamber muhabbeti, 
aşkı dünyayı kurtarabilecek bir ışık, bir nur 
sunuyor bize." değerlendirmesinde bulundu.
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Спикер парламента Шентоп посетил Хорватию с визитом
Спикер Великого национального собрания Турции Мустафа Шентоп и сопровождающая его 
парламентская делегация прибыли в Загреб, столицу Хорватии, для участия в Первом 
парламентском саммите Крымской платформы

ЗАГРЕБ (Гражданская инициатива) Угурхан КУРТ/ 
Спикер парламента Шентоп и сопровождающая его 
делегация были встречены послом Турции в Загребе 
Явузом Селимом Кираном в международном 
аэропорту Загреба Франьо Туджман.
Во время визита Шентоп сопровождают Акиф 
Чагатай Кылыч, председатель парламентского 
комитета по иностранным делам, Ахмет Йылдыз, 
председатель турецкой группы Парламентской 
ассамблеи Парламентской ассамблеи Европейского 
совета Великого национального собрания Турции 
(ПАСЕ). , председатель турецко-хорватской 
межпарламентской группы дружбы и депутат от 
партии ПСР в Манисе Исмаил Билен.
С другой стороны, на встрече также присутствовали 
студенты кафедры тюркологии философского 
факультета Загребского университета.
Спикер Великого национального собрания Турции 
Шентоп выступил перед студентами кафедры 
тюркологии Загребского университета
Спикер Великого национального собрания Турции 
Мустафа Шентоп заявил, что последние события в 
Украине еще раз подчеркнули необходимость 
сотрудничества между Турцией и Хорватией: 
«Несмотря на акторы, нагнетающие напряженность в 
регионе за пределами Украины, Турция и Хорватия 
являются опорой региональной стабильность как 
надежные и уважаемые страны». сказал.
Шентоп и сопровождающая его парламентская 
делегация приняли участие в конференции на тему 
«Значение турецко-хорватского сотрудничества в 
связи с 30-летием установления дипломатических 
отношений» на философском факультете Загребского 
университета, в состав которого также входит 
кафедра тюркологии.
Шентоп в своем выступлении здесь выразил 
удовлетворение тем, что его визит пришелся на 
период празднования 30-летия установления 
дипломатических отношений между двумя странами.
Напомнив, что с момента установления 
дипломатических отношений с Хорватией в 1992 
году в мире и регионе произошло много изменений, 
Шентоп сказал, что традиционное понимание 
дружбы в турецко-хорватских отношениях никогда 
не менялось, оно получило дальнейшее развитие и 
укрепление. Отметив, что отношения между двумя 
странами не ограничиваются 30 годами, а основаны 
на глубоко укоренившейся общей истории, Шентоп 
сказал: «Визит нашего президента в Хорватию 8 
сентября и открытие Исламского культурного центра 
Реджепа Тайипа Эрдогана. в Сисаке в этом плане 
находятся наши дипломатические отношения. 
Отметив свое 30-летие, он показал исключительную 
точку, которой достигли наши отношения». он 
сказал.

«Мы продолжим поддерживать Хорватию»
Напомнив, что Турция была одной из первых стран, 
признавших независимость Хорватии, Шентоп 
сказал, что с членством Хорватии в НАТО в 2009 
году в отношения добавилось союзническое 
измерение.
Шентоп, спикер Великого национального собрания 
Турции, напомнил, что две страны вместе начали 
переговоры о членстве в ЕС и продолжили их 
следующим образом:
«Мы сотрудничали и поддерживали друг друга на 
этом пути. С членством Хорватии в ЕС в 2013 году у 
нас появился еще один друг в Союзе, который 
понимает и поддерживает нашу страну. за очень 
короткое время.Это поистине замечательно, что ей 
удалось стать полноправным членом ЕС.Включение 
Хорватии в зоны евро и Шенгенской зоны в конце ее 
9-го года членства в ЕС будет добавлено в качестве 
новой истории успеха.Я беру эту возможность, чтобы 
заранее поздравить вас. Кроме того, для начала 
переговоров о вступлении в ОЭСР «Я поздравляю 
моих хорватских друзей. Мы будем продолжать 
поддерживать Хорватию и в этом вопросе».
Шентоп заявил, что Турция и Хорватия являются 
странами с параллельными целями и задачами во 
всех областях, без конфликтов, и сказал: «Как и в 
прошлом, сегодня они продемонстрировали свою 
готовность к сотрудничеству в двусторонних и 
многосторонних вопросах. Последние события в 
Украине также подчеркнули необходимость 
сотрудничества между нашими странами.Он еще раз 
подчеркнул, что для мира и стабильности в регионе 
надежные партнеры должны работать вместе, мы 
видим, что принципы международной системы могут 
быть нарушены силой оружия, и что проблемы 
пытались решить грубой силой. Несмотря на 
акторов, которые нагнетают напряженность в 
регионе, кроме Украины, Турция и Хорватия, как 
надежные и респектабельные страны, сохраняют 
региональную стабильность. Это опора». дал свою 
оценку.
«Область, которая не должна быть принесена в 
жертву предрассудкам и вражде»
Отметив, что образование и наука вступили в 
процесс трансформации в 21 веке, когда знания 
ускорились, расширились и приобрели ценность 
больше, чем когда-либо прежде в истории, Шентоп 
сказал, что был период, когда студенческая 
мобильность увеличилась больше, чем когда-либо 
прежде.
Отметив, что считает философский факультет 
Загребского университета и кафедру тюркологии в 
его составе одним из выдающихся институтов, 
способствующих турецко-хорватской дружбе, 
Шентоп сказал: «Тюркология — действительно 
важная область. 

Тюркологии, которые находятся в руках 
политизированных и враждебных Турции центров в 
разных странах.Несмотря на все наработки в 
академическом сообществе мира, можно сказать, что 
тюркология отстала от продуктивности почти 
столетней давности . наука и образование; Это очень 
важные области, которые не следует приносить в 
жертву предрассудкам и враждебности».
«Инвестиции в науку и технологии необходимы»
Спикер Шентоп заявил, что университеты несут 
образование одним крылом, а науку - другим, и 
продолжил свои слова следующим образом:
«Самая важная потребность нашей страны и других 
стран в регионе для развития — это 
квалифицированная рабочая сила и добавленная 
стоимость. Когда мы берем конкуренцию и 
производительность в качестве дополнения к этому, 
мы видим, что хорошо функционирующая правовая 
система и правовая база необходимы для 
конкуренция, а наука и технологии необходимы для 
эффективности. Сегодня мы находимся на мировой 
арене. Если мы посмотрим на это, то среди развитых 
стран и крупнейших экономик нет технологически 
отсталого актора. В этом отношении важно 
инвестировать в науке и технике на пути развития».
Выражая свое предложение Турции и Хорватии о 
совместной разработке научно-исследовательских 
проектов, Шентоп сказал:
«Мы можем уменьшить нагрузку на каждую страну 
за счет снижения затрат. Мы можем создать более 
прочную основу, объединив научные и человеческие 
знания каждой страны. экспортировать их в мир. Мы 
можем направить наши ресурсы на конкретные цели 
для получения результатов. Мы должны 
сосредоточиться. Хотя невозможно превзойти 
новейшие технологии во всех областях, мы можем 
добиться этого в областях, которые будут четко 
определены. или экономического прорыва нельзя 
ожидать от академически неблагополучной страны. 
Мы не можем откладывать меры, которые мы будем 
принимать для новых поколений в области науки и 
образования. «Это может позволить нам взять на 
себя более важные роли в измененном 
экономическом порядке. любую работу, которую мы 
делаем в этой области, как ответственность за наше 
будущее, наших детей и внуков».
Спикер Великого национального собрания Турции 
Шентоп открыл выставку Hilye-i Şerif в Исламском 
центре Загреба.
    
В своем выступлении здесь спикер Великого 
национального собрания Турции Шентоп сказал: 
«Мусульмане представляют собой большую 
религиозную общину, насчитывающую почти 2 
миллиарда человек, где бы они ни находились. Вы, 
как дети нашей великой цивилизации в центре 
Европы, поддерживаете ваше существование здесь 
основано на глубоко укоренившихся основаниях. Мы 
знали о вашем существовании здесь, но видеть вас 
здесь». Для нас также было большим удовольствием 
видеть ислам живыми людьми, видеть его таким, 
счастливым и довольным. " он сказал.
Объясняя, что во всех мечетях Турции молятся всем 
мусульманам во всех уголках мира, Шентоп сказал: 
«Радость наших братьев — это наша радость, их 
страдания — это наши страдания, где бы они ни 
находились». сказал.
Указав на важность выставки Hilye-i Şerif, Шентоп 
сказал: «Открытие этой выставки, где есть hilyes, 
описывающие характеристики нашего Пророка, 
сплотило нас. Это также большое счастье для нас. 
Большое спасибо. за то, что способствовал этому». 
использовали фразы.
Спикер Великого Национального Собрания Турции 
Шентоп сказал: «В мире, где разрушаются и 
разрушаются человеческие ценности и на первый 
план выходят вещи, имеющие только материальную 
ценность, эта любовь Пророка предлагает нам свет, 
свет, который может спасти мир." дал свою оценку.
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İletişim Başkanı Altun: Sömürge düzenine karşı çok boyutlu 
mücadele vermek zorundayız

Cumhurbaşkanlığı İletişim Başkanı 
Fahrettin Altun, "Hiç kuşkusuz, 
dezenformasyon ve İslamofobi, 
uluslararası alanda medya ve 
enformasyon bağlamında kurulan 
sömürge düzeninin kullandığı 
stratejiler arasında yer almaktadır. 
Dolayısıyla bu sömürge düzenine karşı, 
dayanışma içinde etkin ve çok boyutlu 
bir mücadele vermek zorundayız." dedi.
Altun, Türkiye'nin ev sahipliğinde 
Beşiktaş'taki bir otelde 48 ülkeden 
bakanların ve üst düzey temsilcilerin 
katılımıyla düzenlenen İslam İşbirliği 
Teşkilatı (İİT) 12. Enformasyon 
Bakanları Konferansı'nın ardından 
düzenlenen basın toplantısında 
konuştu.
İslam İşbirliği Teşkilatının, üye 
devletler arasında iş birliği ve 
dayanışmayı güçlendirmek, İslam 
dünyasının hak ve çıkarlarını korumak, 
savunmak amacı doğrultusunda 
bugüne kadar çok önemli fonksiyonlar 
icra ettiğini belirten Altun, teşkilatın en 
kritik yapılarından birinin 
Enformasyon Bakanları Konferansı 
olduğunu ve bu yapının medya, iletişim 
ve enformasyon alanlarında iş birliği ve 
dayanışma noktasında mühim bir rol 
oynadığını ifade etti.
Altun, Türkiye'nin, kuruluşundan 
itibaren teşkilatın bütün yapılarında 
aktif sorumluluklar üstlendiğini, 
teşkilata ciddi katkılarda bulunduğunu 
dile getirdi.
Enformasyon Bakanları Konferansı'nın 
bundan önce 2016'da Cidde'de 
toplandığını hatırlatan Altun, Türkiye 
olarak konferansa İstanbul'da ev 
sahipliği yapmayı uzunca bir süredir 
arzuladıklarını ancak araya küresel 
salgının girmesi nedeniyle bu arzularını 
hayata geçirmek noktasında beklemek 
durumunda kaldıklarını 
söyledi.kaldıklarını söyledi.
"Sınamaları aşmak için en önemli araç 
iş birliği"

Gerek ulusal gerek bölgesel gerekse 
küresel çapta karşı karşıya kalınan 
sınamaların bir boyutunun da medya, 
iletişim ve enformasyon alanında 
yaşandığını aktaran Altun, bu 
sınamaları aşmak için en önemli aracın 
dost ülkelerin aralarında kuracağı iş 
birliği ve koordinasyon olduğunu ifade 
etti.
Konferansın bu alandaki 
koordinasyonu, iş birliğini artırmak ve 
güncel sorunlara çözüm üretmek 
noktasında çok önemli bir işleve sahip 
olduğuna inandıklarını dile getiren 
Altun, sözlerine şöyle devam etti:
"Bugün ayrıca konferans başkanlığını 
da Türkiye olarak devraldık. Bir önceki 
dönem başkanlığını yürüten Suudi 
Arabistan'a ve değerli Bakan Mecid bin 
Abdullah'a konferansımıza yaptıkları 
katkılar için şükranlarımı sunuyorum. 
Biz de bu görevi dönem başkanlığını 
onur duyarak üstleniyoruz ve bu 
sorumluluğu, büyük bir hassasiyetle 
yerine getirmek için gayret sarf 
edeceğiz.
Başkanlığımız döneminde 
dezenformasyonla mücadeleden 
tecrübe ve teknoloji paylaşımına, yasal 
altyapıların güçlendirilmesinden ortak 
yapımlara, geniş bir yelpazede somut 
adımlarla iş birliklerimizi 
güçlendirmek, derinleştirmek ve 
kurumsallaştırmak istiyoruz. Bu 
kapsamda bugünkü toplantımızın 
somut çıktılarından biri de İİT Medya 
Forumu hakkında olmuştur. Sayın 
Cumhurbaşkanımızın dünkü hitabında 
talimat verdiği üzere, İstanbul merkezli 
faaliyet gösterecek olan İİT Medya 
Forumu'nu aktifleştirdik ve önemli bir 
platform olarak hayata geçirdik."Bu 
Medya Forumu'na dair çalışmaların 
Cumhurbaşkanlığı İletişim Başkanlığı 
uhdesinde sürdürüleceğini belirten 
Altun, teşkilat üyesi ülkelerin de 
katkılarıyla bu forumla medya 
alanındaki iş birliğini daha ileri 
noktalara taşıyacaklarına inandığını 
dile getirdi.

"Sömürge düzenine karşı çok boyutlu 
mücadele vermek zorundayız"
"Hakikat Ötesi Dönemde Dezenformasyon 
ve İslamofobi ile Mücadele" temasıyla 
düzenlenen konferansta, bu doğrultuda 
atacakları müşterek adımları istişare 
ettiklerini aktaran Altun, konuşmasına 
şöyle devam etti:
"Hiç kuşkusuz, dezenformasyon ve 
İslamofobi, uluslararası alanda medya ve 
enformasyon bağlamında kurulan sömürge 
düzeninin kullandığı stratejiler arasında 
yer almaktadır. Dolayısıyla bu sömürge 
düzenine karşı, dayanışma içinde etkin ve 
çok boyutlu bir mücadele vermek 
zorundayız. Bu bir lüks değil, bir zarurettir, 
bir mecburiyettir. Biz de bu amaçla bugün 
konferansımızda çok önemli bir 
deklarasyonu kabul ettik. İstanbul 
Deklarasyonu olarak adlandırdığımız bu 
deklarasyon dezenformasyon ve İslam 
karşıtlığıyla mücadele açısından çeşitli 
sınamalarla boğuştuğumuz bu dönemde 
anlamlı ve kritik bir içeriğe sahiptir.
İstanbul Deklarasyonu'nda içinde 
bulunduğumuz dijital çağda sistematik 
dezenformasyonla mücadelenin önemi 
vurgulanmıştır. Dezenformasyon 
faaliyetleri ve yalan haberlerin, bireylerin 
ve ülkelerin güvenliklerinin yanı sıra 
dünyanın dört bir yanındaki Müslüman 
toplumu ve azınlıklar için oluşturduğu 
tehdide de bu deklarasyonda dikkati çektik. 
Dezenformasyonla mücadelede İslam 
ülkelerinin iş birliğini güçlendirecek somut 
adımları da ele aldık."
"Filistin davasına olan bağlılığı bir kez daha 
teyit ettik"
Hakikat ötesi çağda dezenformasyonla 
mücadelenin kısa, orta ve uzun vadeli 
stratejilere ihtiyaç duyduğunu vurgulayan 
Altun, "Bu doğrultuda yasal altyapıların 
güçlendirilmesinin yanı sıra medya 
okuryazarlığının yaygınlaştırılması ve teyit 
mekanizmalarının geliştirilmesi hususunda 
ortak bir vizyon ortaya koyduk." dedi.
İstanbul Deklarasyonu'nda ayrıca İİT'nin 
kuruluş gayelerinden biri olan Filistin 
davasına olan bağlılığı bir kez daha teyit 
ettiklerini anlatan Altun, Filistin Haber ve 
Enformasyon Ajansına destekte 
bulunulması yönünde müşterek bir karar 
aldıklarını söyledi.
Altun, üye ülke medyalarında İsrail'in 
Kudüs'teki hukuksuz eylemlerine daha 
fazla yer verilmesi ve İsrail'in propaganda 
faaliyetlerine karşı, Filistin halkının 
yaşadığı mağduriyetin ve gerçeklerin, 
uluslararası kamuoyuyla daha fazla daha 
etkin şekilde paylaşılması yönünde bir 
irade ortaya koyduklarını belirtti.İstanbul 
Deklarasyonu'nda, İslam dünyasının 
şiddet, aşırılık, radikalizm ve terörün her 
türünü ortak bir tavırla kınadığını tekrar 
ifade ettiklerini aktaran Altun, "Nereden 
gelirse gelsin şiddet şiddettir, nereden 
gelirse gelsin radikalizm radikalizmdir, 
nereden gelirse gelsin terör terördür ve 
ortak şekilde kınanmalıdır." ifadelerini 
kullandı.

İİT Genel Sekreterliğinin terör, şiddet 
ve aşırılığı reddeden, diyalog ve birlikte 
yaşama çağrısında bulunan sosyal 
medya kampanyaları düzenlemesi 
konusunda da mutabık kaldıklarını 
belirten Altun, bu girişimin yeni medya 
mecralarında İslam ve Müslümanlar 
hakkındaki olumsuz ve haksız algıyla 
mücadele için bir araç olacağına 
inandıklarını kaydetti.
Teşkilat kapsamında bir uluslararası 
kanalın kurulması kararlaştırıldı
İstanbul Deklarasyonu'nda ayrıca 
mültecilere ve mültecilere ev sahipliği 
yapan ülkelere verilen desteğin de 
öneminin altını çizdiklerini ifade eden 
Altun, sözlerine şöyle devam etti:
"İİT'nin İslam dünyası ile dünya 
kültürleri arasında oluşturduğu 
diyaloğa da dikkati çektik. Bununla 
beraber, Afrikalı kardeşlerimize yönelik 
ayrımcılık konusunda da farkındalığın 
artırılmasına yönelik çağrıda bulunduk. 
Üye ülkeler arasında ikili ve çok taraflı 
değişim programlarının 
yaygınlaştırılması yönündeki ortak 
iradeyle, İslam ülkeleri arasında 
kültürel etkileşim ve iletişimi 
artırıyoruz. Ayrıca, teşkilat bünyesinde 
İslam ümmetinin geleceğinin teminatı 
olan gençlerimizle iletişimin daha da 
sağlam, daha da sağlıklı şekilde 
sürdürülmesi noktasında bir forum 
düzenlenmesi kararı da aldık.
Diğer taraftan, teşkilat kapsamında bir 
uluslararası kanalın kurulması ve bu 
kanalın finansmanı konusunda Genel 
Sekreterlik aracılığıyla bir yol 
haritasının oluşturulması hususuna da 
karar verdik. Bu kanal, üye ülkelerin ve 
ilgili kurumların faaliyetlerini tanıtacak 
içeriklerle, İslam ümmetinin birliği 
doğrultusunda değerli bir araç olacak, 
bu kıymetli amaca hizmet edecektir."
Teşkilat çatısı altındaki Haber Ajansları 
Birliği, İslami Yayıncılar Birliği ve 
Medya Forumu gibi kuruluşlara verilen 
desteğin artırılması yönünde de 
mutabakata vardıklarını belirten Altun, 
ayrıca kardeş Azerbaycan'ın müteakip 
Enformasyon Bakanları Toplantısı'na 
ev sahipliği yapma önerisi olduğunu, 
bu önerinin de kabul edildiğini aktardı.
Konferansın ve alınan kararların 
ülkeler, teşkilat, bölgeler, İslam ümmeti 
ve tüm insanlık için hayırlı olmasını 
dileyen Altun, dönem başkanlığı 
boyunca Türkiye olarak İİT'nin 
kuruluş amaçlarına uygun şekilde 
İslam dünyasının bugün karşı karşıya 
kaldığı İslamofobi, sistematik 
dezenformasyon ve Filistin davası başta 
olmak üzere güçlü bir gayretle 
kurumsallaşma imkanlarını 
oluşturarak, gayretlerini 
sürdüreceklerini, kalıcı proje ve 
faaliyetlerle konferansın gelecek 
nesillere daha sağlıklı ürünler 
taşımasını temin etmeye çalışacaklarını 
kaydetti. KAYNAK: AA

Cumhurbaşkanlığı İletişim Başkanı Altun, "Dezenformasyon ve İslamofobi, uluslararası alanda 
medya ve enformasyon bağlamında kurulan sömürge düzeninin kullandığı stratejiler arasındadır. 
Bu düzene karşı çok boyutlu mücadele vermek zorundayız." dedi.
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Глава отдела коммуникаций Алтун: Бороться с колониальным 
порядком надо многопланово
Директор по связям с общественностью президента Алтун сказал: «Дезинформация и 
исламофобия входят в число стратегий, используемых колониальным порядком, 
установленным в контексте средств массовой информации и информации на 
международной арене. Мы должны бороться с этим порядком многогранно». сказал.
Директор по связям с 
общественностью президента 
Фахреттин Алтун сказал: 
«Несомненно, дезинформация и 
исламофобия входят в число 
стратегий, используемых 
колониальным порядком, 
установленным в контексте средств 
массовой информации и 
информации на международной 
арене. Поэтому мы должны вести 
эффективную и многоплановую 
борьбу с этим колониальным 
порядком. в знак солидарности». 
сказал.
Алтун выступил на пресс-
конференции, состоявшейся после 
12-й конференции министров
информации Организации
исламского сотрудничества (ОИС),
которая состоялась в гостинице в
Бешикташе, организованной
Турцией, с участием министров и
высокопоставленных
представителей из 48 стран.
Отметив, что Организация
исламского сотрудничества
выполняла очень важные функции в
целях укрепления сотрудничества и
солидарности между государствами-
членами, защиты и защиты прав и
интересов исламского мира, Алтун
сказал, что одной из важнейших
структур организации является
Конференция министров
информации и что эта структура
представляет собой средства
массовой информации,
коммуникации и информации. Он
заявил, что она играет важную роль
в сотрудничестве и солидарности в
их областях.
Алтун заявил, что Турция взяла на
себя активную ответственность во
всех структурах организации с
момента ее создания и внесла
серьезный вклад в организацию.
Напомнив, что до этого в 2016 году
в Джидде прошла конференция
министров информации, Алтун
сказал, что как Турция, они давно
хотели провести конференцию в
Стамбуле, но из-за вмешавшейся
глобальной эпидемии им пришлось
ждать, чтобы реализовать свои
желания. .
«Сотрудничество — самый важный
инструмент для преодоления
трудностей»
Отметив, что некоторые из
проблем, с которыми сталкиваются
как на национальном, так и на
региональном и глобальном
уровнях, возникают в области
средств массовой информации,
коммуникации и информации,
Алтун заявил, что наиболее важным
инструментом для преодоления
этих проблем является
сотрудничество и координация
между дружественными странами.

Заявив, что они считают, что 
конференция имеет очень важную 
функцию в повышении координации 
и сотрудничества в этой области и 
выработке решений текущих 
проблем, Алтун продолжил свои 
слова следующим образом:
«Сегодня мы также взяли на себя 
председательство на конференции в 
качестве Турции. Я хотел бы 
выразить благодарность Саудовской 
Аравии, которая 
председательствовала на 
предыдущем сроке, и уважаемому 
министру Маджиду бин Абдулле за 
их вклад в нашу конференцию. эту 
задачу с честью, как срок 
председательства, и мы берем на себя 
эту ответственность с большой 
чуткостью. Мы будем стремиться 
выполнить ее.
Во время нашего председательства 
мы хотим укрепить, углубить и 
институционализировать наше 
сотрудничество с помощью 
конкретных шагов в широком 
диапазоне от борьбы с 
дезинформацией до обмена опытом 
и технологиями, от укрепления 
правовой инфраструктуры до 
совместного производства. В этом 
контексте одним из конкретных 
результатов нашей сегодняшней 
встречи стал Медиа-форум ОИК. В 
соответствии с поручением нашего 
президента во вчерашнем 
обращении мы активировали Медиа-
форум ОИС, который будет работать 
в Стамбуле, и внедрили его в 
качестве важной платформы».
Заявив, что работа на этом Медиа-
форуме будет осуществляться под 
руководством Управления по 
коммуникациям при Президенте, 
Алтун выразил уверенность, что 
благодаря вкладу стран-членов 
организации они выведут свое 
сотрудничество в области СМИ на 
более высокий уровень. с этим 
форумом.
«Мы должны многомерно бороться с 
колониальным порядком»
Отметив, что совместные шаги в 
этом направлении обсуждались на 
конференции, проведенной на тему 
«Борьба с дезинформацией и 
исламофобией в период по ту 
сторону правды», Алтун продолжил 
свое выступление следующим 
образом:
«Несомненно, дезинформация и 
исламофобия входят в число 
стратегий, используемых 
колониальным порядком, 
установленным в контексте СМИ и 
информации на международной 
арене. Поэтому мы должны 
солидарно вести эффективную и 
многоплановую борьбу против этого 
колониального порядка. роскошь, 
это необходимость, это обязанность. 

По этой причине сегодня на нашей 
конференции мы приняли очень важную 
декларацию. Эта декларация, которую мы 
называем Стамбульской декларацией, 
имеет значимое и критическое содержание 
в этот период, когда мы боремся с 
различными проблемами в плане борьбы с 
дезинформацией и антиисламизмом.
В Стамбульской декларации 
подчеркивалась важность борьбы с 
систематической дезинформацией в эпоху 
цифровых технологий, в которой мы 
живем. В этой декларации мы обратили 
внимание на угрозу, которую деятельность 
по дезинформации и фейковые новости 
представляют для безопасности отдельных 
лиц и стран, а также для мусульманского 
сообщества и меньшинств во всем мире. 
Мы также обсудили конкретные шаги, 
которые укрепят сотрудничество исламских 
стран в борьбе с дезинформацией.
«Мы подтвердили нашу приверженность 
делу палестинцев»
Дезинформация в эпоху постправды 
Подчеркнув необходимость 
краткосрочных, среднесрочных и 
долгосрочных стратегий, Алтун сказал: «В 
этом направлении мы выдвинули общее 
видение распространения 
медиаграмотности и развития механизмов 
подтверждения, а также укрепления 
правовой инфраструктуры». сказал.
Объясняя, что в Стамбульской декларации 
они подтвердили свою приверженность 
делу Палестины, что является одной из 
основополагающих целей ОИК, Алтун 
сказал, что они приняли совместное 
решение о поддержке Палестинского 
агентства новостей и информации.
Алтун заявил, что они продемонстрировали 
желание более широко освещать 
незаконные действия Израиля в 
Иерусалиме в средствах массовой 
информации государств-членов и более 
эффективно делиться реалиями и 
недовольством палестинского народа с 
международной общественностью против 
пропагандистской деятельности Израиля.
Заявив, что они подтвердили в 
Стамбульской декларации, что исламский 
мир осуждает насилие, экстремизм, 
радикализм и все формы терроризма с 
общей позицией, Алтун сказал: «Насилие 
есть насилие, откуда бы оно ни исходило, 
радикализм есть радикализм, откуда бы оно 
ни исходило. от, терроризм есть терроризм 
и должен быть осужден совместно». 
использовали фразы.
Заявив, что они также договорились с 
Генеральным секретариатом ОИК об 
организации кампаний в социальных сетях, 
которые отвергают терроризм, насилие и 
экстремизм и призывают к диалогу и 
сосуществованию, Алтун отметил, что, по 
их мнению, эта инициатива станет 
инструментом борьбы с негативным и 
несправедливым восприятием ислама и 
ислама. Мусульмане в новых медиа.
Было принято решение о создании 
международного канала в рамках 
Организации.

Заявив, что они также 
подчеркнули важность поддержки, 
оказываемой беженцам и странам, 
принимающим беженцев, в 
Стамбульской декларации, Алтун 
продолжил свои слова следующим 
образом:
«Мы также обратили внимание на 
созданный ОИК диалог между 
исламским миром и мировыми 
культурами. В то же время мы 
призвали к повышению 
осведомленности о 
дискриминации в отношении 
наших африканских братьев. 
стран, культурное взаимодействие 
между исламскими странами. 
Кроме того, мы решили 
организовать форум в рамках 
организации, чтобы поддерживать 
более крепкую и здоровую связь с 
нашей молодежью, которая 
является залогом будущего 
исламской уммы.
С другой стороны, мы также 
решили создать международный 
канал в рамках организации и 
создать дорожную карту для 
финансирования этого канала 
через Генеральный секретариат. 
Этот канал будет ценным 
инструментом в соответствии с 
единством исламской уммы, с 
контентом, который будет 
продвигать деятельность стран-
членов и связанных с ними 
институтов, и будет служить этой 
важной цели.
Заявив, что они договорились 
увеличить поддержку, 
оказываемую таким организациям, 
как Союз информационных 
агентств, Союз исламских 
издателей и Медиа-форум под 
эгидой организации, Алтун также 
заявил, что у братского 
Азербайджана есть предложение 
провести следующую встречу 
министров информации. , и это 
предложение также было принято.
Желая, чтобы конференция и 
принятые решения были 
полезными для стран, 
организаций, регионов, исламской 
уммы и всего человечества, Алтун 
сказал, что во время его 
президентства, в соответствии с 
целями основания ОИК, 
исламский мир сталкивается с 
сильным силы, особенно 
исламофобия, систематическая 
дезинформация и палестинское 
дело.Он отметил, что они будут 
продолжать свои усилия, прилагая 
усилия для создания возможностей 
для институционализации, и что 
они постараются обеспечить, 
чтобы конференция несла более 
здоровые продукты будущим 
поколениям с постоянными 
проектами и мероприятиями.
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Cengiz Aytmatov Parkı Çankaya'da Açıldı
Kırgızistan Ankara Büyükelçiliği ve Çankaya Belediyesi tarafından ortaklaşa yapılan 
Büst ve Cengiz Aytmatov Parkı hizmete açıldı. 

ANKARA (Sivil İnisisyatif) Zeliha Sorkunlu/ 
Kırgızistan Ankara Büyükelçiliği ve Çankaya 
Belediyesi tarafından ortaklaşa yapılan büst ve 
Çankaya Ehlibeyt Mahallesi’ndeki Cengiz 
Aytmatov Parkı hizmete açıldı. 
Ankara'da büyük yazar, diplomat ve düşünür 
Cengiz Aytmatov parkının ve yazarın büstünün 
açılış töreni düzenlendi. Park alanına Cengiz 
Aytmatov'un "İnsan için en zor olan şey her gün 
insan kalmaktır" alıntısıyla yazarın büstü 
yerleştirildi.

Çankaya Belediyesi, Ehlibeyt Mahallesinde 
yapımını tamamladığı ve dünyaca ünlü Kırgız 
yazar Cengiz Aytmatov'un adını taşıyan yeni 
parkını törenle hizmete açtı. Çankaya Belediye 
Başkanı Alper Taşdelen'in ev sahipliğinde 
düzenlenen açılışa Kırgızistan Ankara Büyükelçisi 
Kubanıçbek Ömeraliyev, Kırgızistan Bursa fahri 
konsolosu Bilal Tutuş, Başkent Platformu Genel 
Başkanı Hasan Salih Kurt’un yanı sıra 40 ülkenin 
büyükelçi ve temsilcileri, iş insanları, Kırgız ve 
Türk öğrenciler ayrıca basın mensupları, 
Türkiye'de ikamet eden Kırgız vatandaşlar katılım 
sağladı. 

Taşdelen; “Büyükelçim ziyaretinde Aytmatov'un 
adını Çankaya’da yaşatmamız lazım demişti”
Açılış töreninde konuşan Çankaya Belediye 
Başkanı Alper Taşdelen, “Sayın Büyükelçim 
bundan yaklaşık bir yıl önce ziyaretinde 
Aytmatov'un adını Çankaya’da yaşatmamız lazım 
demişti. Biz de çalışmalarımıza başladık ve 
parkımızı kısa sürede tamamladık. Büyük 
yazarımız Cengiz Aytmatov’un adını böylesine 
güzel bir parkta, Çankaya’da yaşatmanın gururunu 
yaşıyoruz. Bizlerin kalbine dokunan “Selvi Boylum 
Al Yazmalım” gibi sayısız eserin sahibi 
Aytmatov'un en çok sevdiğim sözü! İnsan için en 
zor şey insan olarak kalabilmektir’ sözüdür. Çünkü 
Aytmatov sadece bir yazar değil büyük bir 
aydınlanmacı ve felsefeciydi” dedi.

Kırgızistan Ankara Büyükelçisi Kubanıçbek 
Ömeraliyev, “Aytmatov’un  eserlerindeki felsefi, 
ahlaki ve sosyal konular bugün de güncelliğini 
korumaktadır” 
Açılışta konuşan Kırgızistan Ankara Büyükelçisi 
Kubanıçbek Ömeraliyev, dünyada kitapları en çok 
okunan yazarlardan olan Aytmatov'un hayattayken 
dahi eserlerinin 20'nci yüzyıl klasikleri arasında 
sayıldığını belirtti. Aytmatov'un bir kültür adamı ve 
aydın vasıflarıyla evrensel bir zenginlik olduğunu ifade 
eden Ömüraliyev, “Onun eserlerindeki felsefi, ahlaki ve 
sosyal konular bugün de güncelliğini korumaktadır. 
İnanıyorum ki onların gelecek nesil için olumlu etkisi 
olacaktır. Böylesine büyük bir yazarın adını taşıyan 
parkın yapımında emeği geçen Başta Alper Taşdelen 
olmak üzere tüm Çankaya Belediyesi çalışanlarına 
teşekkür ediyorum” diye konuştu.
Açılış konuşmalarını ardından Çankaya Belediyesi halk 
oyunları topluluğunun gösterisiyle devam eden tören, 
Cengiz Aytmatov büstünün açılışıyla sona erdi.



23Сентябрь -2022

2022 

 Гражданская Инициатива

В Чанкая открылся парк Чингиза Айтматова
Сданы в эксплуатацию бюст и парк Чингиза Айтматова, построенные совместно 
Посольством Кыргызстана в Анкаре и муниципалитетом Чанкая.

АНКАРА (Гражданская инициатива) Зелиха 
Соркунлу/ Сданы в эксплуатацию бюст, 
изготовленный совместно Посольством 
Кыргызстана в Анкаре и муниципалитетом Чанкая, 
и парк имени Чингиза Айтматова в микрорайоне 
Чанкая Эхлибейт.
В Анкаре состоялось открытие парка великого 
писателя, дипломата и мыслителя Чингиза 
Айтматова и бюста писателю. В парковой зоне 
установлен бюст автора с цитатой Чингиза 
Айтматова «Самое трудное для человека — каждый 
день оставаться человеком».

Муниципалитет Чанкая торжественно открыл 
новый парк в Эхлибейтском районе, названный в 
честь всемирно известного кыргызского писателя 
Чингиза Айтматова. На открытии, организованном 
мэром Чанкая Альпером Ташделеном, 
присутствовали посол Кыргызстана в Анкаре 
Кубаничбек Омуралиев, почетный консул 
Кыргызстана в Бурсе Билал Тутуш, председатель 
Башкент Платформ Хасан Салих Курт, а также 
послы и представители 40 стран, бизнесмены, 
кыргызские и турецкие студенты и представители 
прессы, а также граждане Кыргызстана, 
проживающие в Турции.

Ташделен; «Во время своего визита уважаемый 
посол сказал, что мы должны сохранить имя 
Айтматова в Чанкая»

Выступая на церемонии открытия, мэр Чанкая 
Альпер Ташделен сказал: «Уважаемый посол сказал 
во время своего визита около года назад, что мы 
должны сохранить имя Айтматова в Чанкая. Мы 
начали свою работу и завершили наш парк в 
короткие сроки. Мы гордимся тем, что в таком 
прекрасном парке Чанкая сохранилось имя нашего 
великого писателя Чингиза Айтматова. Моя 
любимая цитата Айтматова, автора бесчисленного 
количества произведений, таких как "Тополек мой в 
красной косынке", которые тронули наши сердца! 
Самое трудное для человека — оставаться 
человеком. Потому что Айтматов был не просто 
писателем, он был великим просветителем и 
философом».

Посол Кыргызстана в Анкаре Кубаничбек 
Омуралиев сказал: «Философские, 
моральные и социальные вопросы в 
творчестве Айтматова актуальны и 
сегодня».
Выступая на открытии, посол Кыргызстана в 
Анкаре Кубаничбек Омуралиев заявил, что 
произведения Айтматова, одного из самых 
читаемых авторов в мире, считаются 
классикой ХХ века еще при его жизни. 
Отметив, что Айтматов является всеобщим 
достоянием с его квалификацией человека 
культуры и интеллектуала, Омуралиев сказал: 
«Философские, нравственные и социальные 
вопросы в его произведениях актуальны и 
сегодня. Я верю, что они окажут 
положительное влияние на следующее 
поколение. Я хотел бы поблагодарить всех 
сотрудников муниципалитета Чанкая, 
особенно Альпера Ташделена, который внес 
свой вклад в строительство парка, носящего 
имя такого великого писателя».
После вступительных речей церемония 
продолжилась выступлением ансамбля 
народного танца муниципалитета Чанкая и 
завершилась открытием бюста Чингиза 
Айтматова.
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